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§ 83 KFKS 2019/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2019-04-01 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Rapporter 
 

Revisionsskrivelse och rapport nr 9/2018 
Uppföljande granskning av intern kontroll 
avseende ÄTA och 
omfattningsförändringar i 
investeringsprojekt 

Mats Bohman, trafik- och 
fastighetsdirektör 
Peter Granström, exploateringschef, Nacka 
stad 
Ulf Crichton, exploateringschef, Nacka 
Svar till revisorerna senast 2019-05-08 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2019-02-19 och 2019-03-
12, KSMU 2019-02-19, KSAU och KSVU 
2019-03-19 

 

Protokollsutdrag och tjänsteskrivelse från 
ÖFN gällande Länsstyrelsens inspektion 
Se även anmälningar till KS 2019-02-18 

 

Tillgänglighetsrådet, minnesanteckningar 
2019-02-11- 

 

 
 
- - - - - 
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§ 84 KFKS 2019/2 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2019-04-01 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Ordförandebeslut – Yttrande över 
utkast till lagrådsremiss 
”Förlängning av lagen om 
tillfälliga begränsningar av 
möjligheten att få 
uppehållstillstånd i Sverige” 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens ordförande 

2019-03-18 

 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp: 
”Vi hade helst sett att den tillfälliga lagen i dess nuvarande form inte hade förlängts. Vad 
gäller borttagandet av begränsningen att beviljas uppehållstillstånd på anknytning till 
personer som beviljats uppehållstillstånd som alternativt skyddsbehövande, välkomnar vi 
att nämnden inte gick på tjänsteskrivningens förslag, utan beslutade att förorda att 
begränsningen tas bort. Alternativt skyddsbehövande är personer som t.ex. löper allvarlig 
risk att skadas i väpnad konflikt i hemlandet, som riskerar dödsstraff eller tortyr vid 
återvändandet. I praktiken innebär det att dessa människor inte kan återvända till sina 
hemländer. Att leva åtskild från sin familj är ett trauma i sig, ofta förknippat med oro vad 
som kommer att hända med kvarvarande familjemedlemmar. Det försvårar naturligtvis 
även integrationen i det svenska samhället, då fokus fortsatt naturligt blir på hur den 
framtida familjesituationen ska lösas. Ofta är det barn inblandade som har tvingats leva 
åtskilda från andra familjemedlemmar. Det är dessutom relativt få som beräknas komma till 
Sverige som en följd av att begränsningen till familjeåterförening tas bort. 
Migrationsverkets uppskattning är att det kan bli omkring 8000 personer under tre år som 
tillkommer genom denna förändring. Det finns därför inga skäl till att ha begränsningen 
kvar.” 
 
- - - - -  
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§ 85  KFKS 2019/17 

Ramavtal med LjungbergGruppen Svindersvik AB, ny 
detaljplan för Svindersviks skola, västra Sicklaön  
Fastigheten Sicklaön 87:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal med 
LjungbergGruppen Svindersvik AB (”LjungbergGruppen”) för fastigheten Sicklaön 87:1. 
 

Ärendet 
Nacka stad kallas det nya, täta och blandade området som skapas på västra Sicklaön 
där stadsbyggnadsprojekt Svindersviks skola ingår. Syftet med den planerade 
exploateringen är att möjliggöra för fler skol- och förskoleplatser genom en utbyggnad 
av befintlig skol- och förskoleverksamhet. Tillskapandet av fler skol- och 
förskoleplatser inom fastigheten Sicklaön 87:1 är i linje med kommunens 
stadsbyggnadsstrategi i gällande översiktsplan att Skapa en tätare och mer blandad stad på 
västra Sicklaön och är i flera avseenden en förutsättning för att andra 
exploateringsprojekt i Sicklaområdet ska kunna fortlöpa enligt plan.   
 
Mer konkret är projektets mål att utöka byggrätten för skol- och förskoleverksamhet 
för att möjliggöra totalt 500 skolplatser och 6 förskoleavdelningar samt en idrottshall 
inom aktuell fastighet. Därutöver ämnar detaljplanen pröva bostadsbebyggelse ovanpå 
förskolan, omfattande cirka 20 lägenheter. 
 
Syftet med föreslaget ramavtal är att översiktligt reglera förutsättningar för genomförandet 
av kommande exploatering och den kommande detaljplanen, vad gäller bland annat 
principer för marköverlåtelser och ansvars- och kostnadsfördelning av allmänna 
anläggningar. 
 
LjungbergGruppen kommer enligt ramavtalet enbart att erlägga exploateringsersättning för 
tillkommande BTA för bostäder och ingen ersättning för tillkommande BTA 
skola/förskola. 
 
Parallellt med förhandlingen avseende föreslaget ramavtal har förhandling gällande 
inhyrningen i den nya idrottshallen ägt rum mellan LjungbergGruppen och Nacka 
kommuns enhet för fastighetsförvaltning gällande kommunens inhyrning i den nya 
idrottshallen. För att påbörja detaljplanearbetet krävs att denna förhandling slutförs. 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 februari 2019 § 19 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal med 
LjungbergGruppen Svindersvik AB (”LjungbergGruppen”) för fastigheten Sicklaön 87:1. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskottet 19 februari 2019 § 19 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2019 
Bilaga 1 Föreslag till ramavtal inklusive bilagor 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 86  KFKS 2018/1221 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet med 
adress Henriksdalsringen 85 i Sickla  
Fastigheten Sicklaön 78:10 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Sicklaön 78:10 till 300 kronor per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2020 och 
under kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
10 000 kronor. Priset förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2020 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 
78:10. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 78:10. 

Ärendet 
Fastigheten Sicklaön 78:10 med adress Henriksdalsringen 85 i Sickla är upplåten med 
tomträtt för ändamålet panncentral sedan den 1 november 1970. Omregleringstidpunkten 
är den 1 november 2020, vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas 
senast den 31 oktober 2019. Tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 78:10 föreslås 
därför höjas från 10 kr per år till 300 kr per år under kommande tioårsperiod. Vidare 
föreslås erbjudande om friköp av tomträtten för 10 000 kr.  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 februari 2019 § 22 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Sicklaön 78:10 till 300 kronor per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2020 och 
under kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
10 000 kronor. Priset förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2020 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 
78:10. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 78:10. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskottet 19 februari 2019 § 22 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 4 februari 2019 
Bilaga 1  Karta 
Bilaga 2  Värdeutlåtande  
Bilaga 3  Gällande tomträttsavtal 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§  87 KFKS 2019/52 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet avsedd för 
äldreboende med adress Repvägen 1 i Fisksätra  
Fastigheten Erstavik 26:21 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Erstavik 26:21 till 450 000 kronor per år att gälla från och med den 1 juli 2020 och 
under kommande 10-årsperiod. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande. 
 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef eller gruppchef inom enheten för 
fastighetsförvaltning att för kommunens räkning underteckna avtal om omreglering 
av tomträttsavgäld för fastigheten Erstavik 26:21. 
 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Erstavik 26:21. 
 

Ärendet 
Fastigheten Erstavik 26:21, Repvägen 1 i Fisksätra, är upplåten med tomträtt för ändamålet 
boende med service och omvårdnad för äldre människor som behöver särskilt stöd sedan 
den 25 juni 2009. Omregleringstidpunkten är den 1 juli 2020. Tomträttsavgälden för 
fastigheten Erstavik 26:21 föreslås höjas från 335 000 kronor per år till 450 000 kronor per 
år. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 39 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Erstavik 26:21 till 450 000 kronor per år att gälla från och med den 1 juli 2020 och 
under kommande 10-årsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande. 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef eller gruppchef inom enheten för 
fastighetsförvaltning att för kommunens räkning underteckna avtal om omreglering 
av tomträttsavgäld för fastigheten Erstavik 26:21. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Erstavik 26:21. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskottet 12 mars 2019 § 39 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 25 februari 2019 
Bilaga 1  Karta 
Bilaga 2  Värdeutlåtande Forum Fastighetsekonomi AB 
Bilaga 3  Värdeutlåtande FS Fastighetsstrategi AB 
Bilaga 4  Gällande tomträttsavtal 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 88  KFKS 2018/319 

Årsredovisningar 2018 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2018 för Nacka stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2018 till 
årsstämmorna för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka energi försäljning AB 
samt Nacka vatten och avfall AB med instruktion att godkänna respektive årsredovisning 
men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
 
3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2018 för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB samt Nacka 
vatten och avfall AB till protokollet. 
 
4. Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100 procent av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus 
AB äger och förvaltar 100 procent av aktierna i Nacka Energi AB och Nacka vatten och 
avfall AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi försäljning 
AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus AB som 
moderbolag. Rörelseresultatet för 2018 för stadshuskoncernen uppgår till drygt 64 miljoner 
kronor, jämfört med 57 miljoner kronor för 2017. 
 
Under 2018 har Nysätra fastighets AB likviderats. Resultat- och balansräkning från 
dotterbolaget har överförts till moderbolaget.  
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Bedömningen är att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB uppfyller 
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kommunfullmäktiges fastställda mål. Bedömningen är också att bolagen inom 
stadshuskoncernen verkar inom de befogenheter som är fastställda i kommunallagen. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 26 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2018 för Nacka stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2018 till 
årsstämmorna för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB 
samt Nacka vatten och avfall AB med instruktion att godkänna respektive årsredovisning 
men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2018 för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB samt Nacka 
vatten och avfall AB till protokollet. 
4. Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
kommunallagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 26 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 25 februari 2019  
Bilaga 1  Nacka stadshus AB 2018 
Bilaga 2  Nacka Energi AB 2018 
Bilaga 3  Nacka Energi försäljning AB 2018 
Bilaga 4  Nacka vatten och avfall AB 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§  89 KFKS 2018/321 

Årsredovisning för Nacka kommun 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2018. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 90 miljoner kronor för år 2018. 
Resultatet är 83 miljoner kronor sämre än årsbudget, vilket till stor del beror på att 
nämnderna har högre kostnader än budgeterat. Nämndernas underskott uppgår till totalt 85 
miljoner kronor, där kommunstyrelsen har det största underskottet jämfört med budget. 
Skatter, generella statsbidrag och lägre räntekostnader för lån bidrar positivt till resultatet.   
Under 2018 har kommunalskatten sänkts med 10 öre för Nackaborna.  
 
Det ekonomiska resultatet innebär att kommunen inte klarar det finansiella målet om att 
resultatöverskottet för 2018 ska vara 2 procent. Resultatöverskottet slutade på en procent. 
Däremot är soliditeten fortfarande god och investeringarna var vid årets slut, med undantag 
för stadsutvecklingsverksamheten, finansierade till 66 procent med egna medel.   
 
Låneskulden ökade under året med 650 miljoner och uppgick till 900 miljoner kronor vid 
årets slut. Kommunens nettoinvesteringar var på 968 miljoner kronor. De största 
investeringarna gjordes inom exploatering, gata, väg och fastighet. 
 
Måluppfyllelsen för kommunens övergripande mål bedöms vara god. Nacka kommun har 
höga mål för alla sina verksamheter, vilket bland annat kan bekräftas av utmärkelsen Årets 
superkommun. Nacka fick även utmärkelsen ”Bäst för familjer” av tidningen Fokus.  
 
Nackaborna är nöjda med hur kommunen sköter sina verksamheter och sju av tio 
Nackabor kan starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till Nacka. Nackas 
skolresultat är bland landets bästa och många nya företag etablerar sig i kommunen. Nacka 
har som första kommun i landet infört kundval inom kulturskolan, vilket ger barn och unga 
unika förutsättningar för individuella val. 
 
Under 2018 fick Nacka kommun högsta ratingbetyg AAA av kreditvärderingsinstitutet 
Standard & Poors för sin ekonomi och styrning. Under året flyttade kommunen också fram 
positionerna för sitt miljöarbete. Bland annat emitterade Nacka sin första gröna obligation. 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 27  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 27 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 4 mars 2019 
Bilaga 1 Nacka kommuns årsredovisning 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lämnade följande protokollsanteckning för Moderaternas, Centerpartiets, 
Liberalernas och Kristerdemokraternas kommunstyrelsegrupper: 
”2018 var året då Nacka utsågs till ”Superkommun”. Utifrån 75 kriterier har tidningen 
Dagens Samhälle jämfört alla kommuner och lyfter fram Nacka som nummer 1. Skolan, 
ekonomin och kultur- och idrottsmöjligheterna för unga är några av styrkorna.  
 
Det skapar naturligtvis stolthet och glädje hos alla oss Nackabor och är ett kvitto på att 
väldigt mycket är väldigt bra i Nacka. Stort tack till alla medarbetare som gjort det möjligt!  
 
Samtidigt får man inte slå sig till ro eller blunda för det som inte fungerar lika bra. 
Ekonomin måste vara i balans i alla verksamheter och enheter, inte bara på den samlade 
nivån. Årets resultat med 90 miljoner kronor i överskott är bra, men inte tillräckligt för att 
klara stora framtida investeringar. Följsamheten mot beslutad budget måste bli större i hela 
organisationen.” 
 
Esa-Pekka Örmä (SD) lämnade följande protokollsanteckning för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Ur årsredovisningen kan vi läsa att nackaborna är relativt sett nöjda med sin kommun.  
Men vi kan också läsa  
• Att resultatet är 83 miljoner kronor sämre än årsbudget 
• Att kommunen inte klarar det finansiella målet om att resultatöverskottet för 
2018 ska vara 2 procent 
• Att låneskulden ökade under året 
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Nacka fortsätter att bygga stad vilket kommer att slå hårt mot ekonomin, samtidigt som 
finansminister Magdalena Andersson varnar för lågkonjunktur.  
Vad händer med kommunens ekonomi om lågkonjunkturen slår med full kraft, och de nya 
fina höghusen inte hittar invånare som har råd att flytta in, och kommunen inte får några 
nya skattebetalare? 
Vad händer om anhöriginvandringen ökar och staten hänvisar mera kvotflyktingar till 
Nacka? Vad händer om nya flyktingströmmar kommer till Sverige?    
I det privata näringslivet gör man alltid en riskanalys innan man investerar. Vi i 
Sverigedemokraterna efterlyser en riskanalys, och är villiga att hjälpa till.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vi oroar oss för en del saker i årsredovisningen, dels att kommunen inte når målet om ett 
resultatöverskott på 2% samt minskningen av kommunens soliditet. Vi noterar också den 
kraftigt ökade låneskulden som kommunen nu fått och som enligt plan kommer öka 
ytterligare de närmaste åren. Vi har tidigare varit kritiska till att checker inte räknas upp på 
ett ordentligt sätt och tror att det syns i bl.a verksamhet skolas underskott, detta är väldigt 
oroande eftersom Fastighetskontoret samtidigt börjat flagga för att maxhyrorna är för lågt 
satta för att få deras ekonomi att gå ihop. En ökad hyra, ökade personalkostnader men en 
checkersättning som inte räknas upp i samma takt kommer enligt våra beräkningar drabba 
kommunens kärnverksamhet med nedskärningar de kommande åren. Detta anser vi vore 
förödande för en redan hårt pressad verksamhet.” 
 
 
- - - - - 
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§ 90  KFKS 2019/155 

Uppdatering av allmänna bestämmelser VA 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige fastställer de uppdaterade bestämmelserna för VA. 
 

Ärende 
Enligt lagen om allmänna vattentjänster får kommunen meddela ytterligare föreskrifter om 
användningen av allmänna VA-anläggningar. Detta görs i Allmänna bestämmelser för VA 
(ABVA). Den idag gällande ABVA 2010 antogs när Nacka kommun var huvudman för den 
allmänna VA-anläggningen. Sedan 2016 bedrivs verksamheten i det kommunalt helägda 
bolaget Nacka vatten och avfall AB. De föreslagna förändringarna är uppdaterade med 
rådande ansvarsförhållande samt vissa språkliga förenklingar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 28 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten den 20 januari 2019 
Bilaga 1 Förslag på uppdaterade föreskrifter ABVA 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 28 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige fastställer de uppdaterade bestämmelserna för VA. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§  91 KFKS 2019/155 

Avveckling av AB Vårljus 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige lämnar instruktion till kommunens ombud att vid AB Vårljus, 
organisationsnummer 556485-4791, bolagstämma våren 2019 rösta för att bolaget 
avvecklas.  
 

Ärendet 
Nacka kommun är delägare av AB Vårljus. AB Vårljus har en ansträngd ekonomi och 
verksamheten går med förlust. Styrelsen i bolaget har frågat samtliga ägarkommuner om 
bolaget ska avvecklas eller fortsätta finnas kvar. En majoritet har meddelat att de vill 
avveckla bolaget. Ett formellt beslut om avveckling tas på AB Vårljus bolagstämma i maj 
2019. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunens ombud på 
bolagsstämman får instruktion att rösta för en avveckling. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 31 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige lämnar instruktion till kommunens ombud att vid AB Vårljus, 
organisationsnummer 556485-4791, bolagstämma våren 2019 rösta för att bolaget 
avvecklas. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 20 mars 2019 
Bilaga 1 Protokollsutdrag socialnämnden, 19 februari 2019 § 11 
Bilaga 2  Protokollsutdrag arbets- och företagsnämnden, 13 mars 2019 § 26 
Bilaga 3 Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott, 19 mars 2019 § 31 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - -  
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§ 92 KFKS 2018/1151 

Digitaliseringsstrategin 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslagen digitaliseringsstrategi 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 mars 2019. 
 

Ärende 
Nacka kommuns ambition är att fortsatt vara bäst på att vara kommun och blev 2018 
utsedd till Årets superkommun. Nu vill vi pröva möjligheten att fördubbla tillväxttakten 
med bibehållen kvalitet utan att behöva växa kontorsorganisationen. I rapporten 
”Organisera för tillväxt” (KFKS 2018/1182) som tagits fram under 2018 konstateras att en 
av faktorerna för att lyckas är en ”Kraftig ökning av digitaliserade tjänster och processer – 
kräver en initial investering, sammanhållen digitalisering och systemutveckling, och en ökad 
digital förmåga.” 
 
Nacka kommun har inom flera områden påbörjat arbetet med digitalisering, några nämnder 
har tagit spännande initiativ och på kort tid fått mycket att hända. Den föreslagna 
digitaliseringsstrategin ska möjliggöra att digitaliseringstakten kan öka och bli mer 
sammanhållen och kostnadseffektiv. Digitaliseringsstrategin ska vara styrande vid beslut 
och prioriteringar i Nacka kommuns digitaliseringsarbete. 
 
I strategin beskrivs fem strategiska inriktningar som avgörande för att lyckas med 
kommunens målsättning kring digitalisering:  
• Kundens behov styr vårt uppdrag 
• Vi sätter informationen i centrum 
• Vi utgår från en gemensam digital plattform 
• Vi möter framtiden med nyfikenhet, kreativitet och innovation 
• Vårt arbete med informationssäkerhet och IT-säkerhet inger förtroende 
 
Kommunstyrelsen har i sin roll att leda och samordna det övergripande ansvaret för den 
föreslagna digitaliseringsstrategin. Reglementet anger också att kommunstyrelsen har ansvar 
att vidta åtgärder för att nyttja de möjligheter till utveckling som digitaliseringen ger. 
Respektive nämnd har ansvar för att driva digitaliseringen inom sitt ansvarområde utifrån 
den föreslagna strategin. Under 2019 kommer kommunstyrelsen att få rapporter för hur 
det samlade arbetet fortlöper utifrån den föreslagna strategin. Vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 18 februari 2019 § 58 beslutades att digitaliseringsstrategin skulle 
återremitteras för att bland annat kompletteras med anvisningar för rätt reglering och skydd 
av individens data och integritet. I syfte att förstärka skyddet avseende hantering av data 
kompletteras digitaliseringsstrategin med en skrivning kring detta. Det ska även noteras att 
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en handlingsplan kommer tas fram för genomförande av den föreslagna 
digitaliseringsstrategin och en regelbunden uppföljning kommer att ske till 
kommunstyrelsen. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 32 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslagen digitaliseringsstrategi 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 mars 2019. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 58 
Kommunstyrelsen beslutade att ärendet återremitteras för att kompletteras med 
anvisningar för rätt reglering och skydd av individens data och integritet, samt att 
skrivningarna om informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av 
användningen av individgenererade data uppnås. 
 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 6 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet kompletteras med riktlinjer för rätt 
reglering och skydd av individens data och integritet, samt att skrivningarna om 
informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av användningen av 
individgenererade data uppnås, till kommunstyrelsens sammanträde den 18 februari 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 32 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 5 mars 2019 
Bilaga 1  Digitaliseringsstrategi 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 18 februari 2019 §58 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
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”Den digitala strategi som planeras för Nacka ser lovande ut för framtiden vad gäller ökad 
effektivitet, förbättrad ekonomi och förbättrad rätts- och verksamhetssäkerhet. Nackalistan 
hoppas också att de brister som har funnits i många år vad gäller t ex representation mm 
och s.k. tvåhandsfattning ska förbättras genom ett digitalt verktyg. Det ska bara gå att göra 
rätt, dvs att fler än en ansvarig person kontrollerar att all nödvändiga kvitton och dokument 
presenteras i rätt ordning. Nacka måste bli bättre i detta avseende och äntligen få effektiva 
och rättssäkra rutiner.” 
 
- - - - - 
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§ 93 KFKS 2018/85 

Översyn av finansieringen för nya Skurubron  
Motion den 29 januari 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 
Kommunfullmäktige avslår motionärernas förslag att undersöka möjligheten att finna 
annan finansiering än den av riksdagen beslutade för den nya Skurubron. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 

 
2. Kommunstyrelsen beslutar, för egen del, att tillskriva regeringen med uppmaning 

att inte införa avgifter på nya Skurubron. Enligt avtalet mellan Nacka kommun och 
Vägverket (nuvarande Trafikverket) från 2009, skulle byggstarten av den nya statliga 
bron ske 2014. Ett tidigareläggande av nya Skurubron var ett villkor för Nacka 
kommun att acceptera broavgifter som en del av finansieringen och att frångå den 
vanliga principen om att statliga vägar är avgiftsfria. Med tanke på den kraftiga 
förseningen anser vi det skäligt att regeringen beslutar att inte införa avgifter på den 
nya bron.   

 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska undersöka möjligheten att genom kommunal 
förskottering till statens projekt Skurubron undvika dyr administration av brukaravgifter. 
Konsekvenserna av detta skulle vara att en betydande del av kommunens låneutrymme till 
väsentlig del skulle undandras primära kommunala angelägenheter. Beslut om brukaravgift 
för Skurubron är tagna i olika instanser sedan Stockholmsöverenskommelsen 2007. Bland 
annat i nationell och regional plan för infrastruktur 2010 - 2021 och vårpropositionen 2010 
då riksgälden fick uppdrag att låna upp pengar bland annat till finansiering av 
Skurubroprojektet. Eftersom det inte finns något beslut om statliga investeringsmedel 
motsvarande upplåningen finns inget belopp att förskottera. Ett eventuellt beslut om 
förskottering förutsätter beslut om nya statliga medel till bron i en ny nationell 
infrastrukturplan vilket inte är sannolikt att det sker. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om att tillskriva till regeringen med uppmaning att inte införa 
avgifter på nya Skurubron. 
Ett tidigareläggande av nya Skurubron var ett villkor för Nacka kommun att acceptera 
broavgifter som en del av finansieringen och att frångå den vanliga principen om att statliga 
vägar är avgiftsfria. Med tanke på den kraftiga förseningen anses det skäligt att regeringen 
beslutar att inte införa avgifter på den nya bron.   
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskottet 12 mars 2019 § 42 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 11 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 42 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionärernas förslag att undersöka möjligheten att finna 
annan finansiering än den av riksdagen beslutade för den nya Skurubron. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 
2. Kommunstyrelsen beslutar, för egen del, att tillskriva regeringen med uppmaning 

att inte införa avgifter på nya Skurubron. Enligt avtalet mellan Nacka kommun och 
Vägverket (nuvarande Trafikverket) från 2009, skulle byggstarten av den nya statliga 
bron ske 2014. Ett tidigareläggande av nya Skurubron var ett villkor för Nacka 
kommun att acceptera broavgifter som en del av finansieringen och att frångå den 
vanliga principen om att statliga vägar är avgiftsfria. Med tanke på den kraftiga 
förseningen anses det skäligt att regeringen beslutar att inte införa avgifter på den 
nya bron.   

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskottet 19 februari 2019 § xx 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Sidney Holm (MP), 
Khashayar Farmanbar (S), Gunilla Grudevall Steen (L), Karin Teljstedt (KD) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson och Khashayar Farmanbar, 
även på följande tillägg: 
Om det bedöms som omöjligt att i dagsläget ändra finansieringslösning, att ska kontakter 
med regeringen tas för att försöka utverka ett undantag från lagen som gör att broavgiften 
måste bli kvar under minst 20 års tid. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Se protokollsanteckningar i bilaga 1 till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 94 KFKS 2018/410 

Motion – Kunskap om barn med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning inom Nackas skolor 
Motion den 23 april 2018 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
inom de kommunala skolorna i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder (NPF) på 
ett sätt som uppfyller intentionerna i motionen.  
 
2. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren utifrån att sådan mätning inte lämpar sig som jämförelse. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna från Vänsterpartiet beskriver att alltfler elever får diagnoser inom 
det neuropsykiatriska området varför det behövs omfattande insatser för att se till att 
skolmiljön så långt det är möjligt anpassas för att dessa elever ska få en fungerande 
skolgång samt att sådant arbete skulle redovisas i Jämföraren.  
 
För att eleverna med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF) ska få en så bra 
skolgång som möjligt att det viktigt att pedagogerna gör anpassningar i skolan. Välfärd 
skola arbetar kontinuerligt med fortbildning till pedagogerna gällande anpassningar i den 
fysiska och pedagogiska miljön i skolan. Välfärd skola kommer att genomföra en 
kompetensutvecklingsinsats för de kommunala skolorna under hösten 2018 och våren 
2019. Den kommer att ske genom handledning och föreläsningar bland lärarna. I samband 
med kompetensutvecklingsinsatsen kommer behovet av vilken sorts kompetens som 
behövs att utredas. Bedömningen är att de i motionen föreslagna insatserna för att stärka 
kompentensen hos lärarna i Nacka kommunala skolor redan sker. Utifrån den planering av 
fortbildningsinsatser som redan sker så behövs inga ytterligare insatser eller utredningar av 
lärarnas kompetensbehov. 
 
Införandet av en redovisning i Jämföraren av ”NPF-säkrat arbete” skulle riskera att sända 
en felaktig signal till vårdnadshavare om att det bara är vissa skolor som sköter det uppdrag 
alla skolor har enligt skollagen. Det skulle även felaktigt kunna tolkas som att vissa skolor 
inte är öppna för alla elever. En enkel, mätbar indikator på ”NPF-säkrat arbete” skulle 
behöva tas fram, men den riskerar att inte på ett rättvisande sätt fånga komplexiteten i detta 
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arbete. Redovisning av ett sådant mått kan leda till att skolor premieras för anpassningar 
som ser bra ut i Jämföraren trots att de inte är tillräckliga för eleverna. Mot denna bakgrund 
föreslås att kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att infoga sådan information i 
Jämföraren. 
 
Förslagen i motionen rörande de kommunala skolornas arbete med elever som har 
neuropsykiatriska funktionshinder har beretts av kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
och förslaget om att skolornas arbete kring neuropsykiatriska funktionshinder ska redovisas 
i Jämförararen har beretts av utbildningsnämnden. 
 

Handlingar i ärendet  
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 34 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och stadsledningskontoret den 11 februari 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 
2019 § 5 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 34 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
inom de kommunala skolorna i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder (NPF) på 
ett sätt som uppfyller intentionerna i motionen.  
2. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren utifrån att sådan mätning inte lämpar sig som jämförelse. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 §5 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete inom 
de kommunala skolorna i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder på ett sätt som 
uppfyller intentionerna i motionen. 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson 
(NL) och Helena Westerling (S) bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Det är en viktig fråga som Vänsterpartiet lyfter med denna motion och för oss 
Socialdemokrater är det viktigt att denna information finns tillgänglig så barn med NPF-
svårigheter kan få en gedigen utbildning och så att vi politiker kan följa upp att Nackas 
skolor klarar av att leverera en högpresterande utbildning för alla våra elever.” 
 
Anders Tiger (KD) lämnade följande protokollsanteckning för Kristdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Frågan om neuropsykiatrisk funktionsnedsättning är viktig, Det handlar om en utsatt 
grupp som behöver ett inkännande stöd. Dessa barn behöver individuell hantering. 
Kunskap och erfarenhet krävs och behöver öka. På det sättet är förslaget bra, eftersom 
certifiering antagligen förutsätter satsningar på utbildning och kunskap. Men det är 
kunskapen som är viktig, inte certifieringen. 
Vi tror på kunskap i kombination med långt delegerat ansvar. De som ser barnen dagligen 
är de som bör ha ansvaret. Men för att kunna avläsa och förstå behovet är kunskap viktig. 
Det är där fokus bör ligga. 
Men det kan i sin tur innebära att undervisningen för vissa barn centreras till en skola med 
specialkompetens.” 
 
- - - - - 
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§ 95 KFKS 2018/1094 

Inventering av ångbåtsbryggor 
Motion 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 

Ärendet av ärendet 
Motionärerna föreslår i motionen ”Inventera Nackas ångbåtsbryggor” att kommunen ska 
göra just detta, liksom att upprätta en plan för vilka bryggor som är värda att rusta upp. De 
vill också att ångbåtsbryggor som eventuellt har avtalsservitut som behöver förnyas innan 
årsskiftet 2018/2019 ses över. Enheten för drift offentlig utemiljö tillsammans med 
trafikenheten och enheten för fastighetsförvaltning (markförvaltningsgruppen) genomförde 
under 2018 en inventering av olika konstruktioner på mark som Nacka kommun äger 
(fastighetsmark och allmän platsmark), däribland bryggor. En inventering av avtalsservitut 
är också genomförd. De kommunala bryggor som ligger i anslutning till badplatser finns 
det också en upprättad skötselplan för. Om det skulle blir aktuellt att rusta upp eventuella 
bryggor så får kommunen återkomma med ett investeringsärende då denna typ av 
reinvesteringsärenden är kostsamma. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 43 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten och enheten för drift offentlig miljö samt enheten för 
fastighetsförvaltning den 6 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 27 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 43 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 27 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vi tycker det är bra att kommunen gjort en inventering av ångbåtsbryggor efter det att vi 
lämnat in vår motion. Det är också bra att man genomfört en större servitutsutredning 
efter vårt politikerinitiativ i kommunstyrelsen som aktualiserade frågan. Ibland kan man 
undra vad som kom först, hönan eller ägget.😊” 
 
 
- - - - - 
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§ 96 KFKS 2018/1088 

Sjöväg till Nyckelviken 
Motion 19 november 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt 
den inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 

Ärendet av ärendet 
I motionen ”Låt Sjövägen trafikera Nyckelviken” föreslås att kommunen ska framföra 
behovet till landstingets trafikförvaltning om att pendelbåtlinje 80 (Sjövägen) ska angöra 
Nyckelvikens brygga när denna har återuppbyggts. Motionärerna anför ett behov som 
gäller under helger för allmänhetens tillgång till grönområdet och vid föranmälan från 
skolor och förskolor. Kommunstyrelsen bedömer att detta behov redan har uppfyllts inom 
ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. Frågan om 
typ av trafik till Nyckelvikens brygga har redan diskuterats. 
 
Waxholmsbolagets trafik kommer att kunna trafikera även på helger under den mest 
attraktiva perioden under vår- och sommartid. Vidare stannar den trafiken också i Nacka 
strand och kan förlängas till Nyckelviken.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 44 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 5 februari 2019 
Bilaga 1  Motion. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 26 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 44 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt 
den inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 26 
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Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt det 
inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Nacka bygger stad. Områdena Henriksdal, Finnboda och Kvarnholmen bjuder på hus och 
vägar och blir mer tätbebyggt. Nya skolor och förskolor byggs. Tillgången till grönområden 
blir mindre. Samtidigt har vi lite längre ned på kusten naturreservatet Nyckelviken där den 
gamla ångbåtsbryggan kommer att byggas om för att kunna ta emot större och mer trafik: 
ett guldläge för att erbjuda nya möjligheter att resa dit sjövägen. Denna motion vill lyfta en 
möjlighet för barn och unga att under veckan kunna resa till Nyckelviken med båten. Den 
lyfter också en möjlighet att enklare tillgängliggöra Nyckelviken för alla tusentals boende i 
dessa områden under helger. Detta skulle kunna göras utan att synka pendlingsbåten 
eftersom förslaget är att Nyckelvikens brygga angörs vissa turer och utanför rusningstid. 
Men då gäller det att från kommunens sida trycka på och påvisa behovet, uppmuntra till i 
vart fall en testperiod. Det är just från bryggorna i Finnboda och Kvarnholmen som 
möjligheten att kunna ta båten till Nyckelviken behöver finnas. 

Miljöpartiet hoppas att kommunen fortsätter föra en aktiv dialog och påvisa behovet att 
erbjuda särskilt barn och unga men också alla de tusentals boende som kommer bo i 
området nya möjligheter att enkelt ta sig till Nyckelvikens naturreservat. 

Tjänsteskrivelsen avslutas också med att förslaget inte har några konsekvenser för barn, en 
mycket märklig slutsats. Förslaget går ju just ut på att ge barn tillgång till skog, natur och 
djur, både i vardagen med förskolan, men också under helgen med familjen. För när vuxna 
bygger stad runt barn behöver vi också bygga nya vägar till grönområden. För naturens och 
djurens betydelse för hälsa, välbefinnande, lek, pedagogisk verksamhet och rekreation 
hoppas vi vid det här laget att alla har insett är stor. Särskilt när Nacka bygger stad.” 

 
Anders Tiger (KD) lämnade följande protokollsanteckning för Kristdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Sjövägarna runt Storstockholm utnyttjas inte som de borde. Här finns potential. Vi har 
alltför länge förlitat oss på vägtrafik. 
Projektet Sjövägen blev en succé. Det står nu inför utbyggnad. Elektrifiering, 
tillgänglighetsanpassning och snabbare angöring måste till. 
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Men även fler linjedragningar för såväl pendlingstrafik som trafik på helger och kvällar är 
något vi bör utveckla. Den övriga kollektivtrafiken och trafiken genom Slussen kan avlastas 
avsevärt med smarta nya linjer, till exempel cykelfärja Nacka strand–Djurgården. 
Däremot tror vi inte på pendling till just Nyckelviken.” 
 
- - - - - 
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§ 97 KFKS 2018/1095 

Asfalt med lägst miljöpåverkan i vägarbeten i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande: 
 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt samt att 
det vid nyanläggning av asfalt har inte varit möjligt att få tillräckligt bra referenser varför 
några miljökrav inte har kunnat fastställas.  
 
Kommunfullmäktige noterar även att kommunen kommer att fortsätta att hålla sig 
uppdaterad gällande utvecklingen av miljövänlig asfalts kvalitet och beständighet samt 
kostnad. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 19 november 2018. Med hänsyn till 
miljö- och klimatpåverkan från asfalt, dess tillverkning samt beläggningsarbete yrkar 
motionärerna på att kommunen vid alla kommande vägarbeten i Nacka ska sträva efter att 
använda den asfalt som har lägst klimatpåverkan.  
 
Natur- och trafiknämnden behandlade motionen 19 februari 2019 och föreslog 
kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till kommunens gällande avtal för 
reinvesteringar i asfalt som gäller fram till 2023. Natur- och trafiknämnden kommer inför 
kommande upphandling att beakta möjligheten att använda miljövänlig asfalt. Enheten för 
strategisk stadsutveckling delar natur- och trafiknämndens bedömning att avslå förslaget i 
motionen när det gäller reinvesteringar i asfalt med hänvisning till gällande upphandlat avtal 
för asfalt och utförande av asfaltsarbete. 
 
Vid nyanläggning av asfalt har miljökrav på asfalt övervägts av exploateringsenheten men 
då det inte gått att få tillräckligt bra referenser har några krav inte fastställts. Det är viktigt 
att kommunen håller sig uppdaterad kring utvecklingen av den miljövänliga asfaltens 
kvalitet och beständighet, eventuell påverkan på trafiksäkerhet samt kostnader så att miljö- 
och klimataspekter kan beaktas vid kravställande vid framtida upphandlingar av 
anläggningsentreprenader inom ramen för stadsbyggnadsprojekt.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 45 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 27 februari 2019 
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Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29  
Bilaga 2  Motion  
Bilaga 3  Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 7 februari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 45 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande: 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt samt att 
det vid nyanläggning av asfalt har inte varit möjligt att få tillräckligt bra referenser varför 
några miljökrav inte har kunnat fastställas.  
Kommunfullmäktige noterar även att kommunen kommer att fortsätta att hålla sig 
uppdaterad gällande utvecklingen av miljövänlig asfalts kvalitet och beständighet samt 
kostnad. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunen har gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och kommer inför kommande 
upphandling att beakta möjligheten att använda miljövänlig asfalt. Motionen avslås.   
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson 
(V) och Mikael Carlsson (NL), på återremiss av ärendet för att komplettera 
beslutsunderlaget med resultatet från kontakterna med Trafikverket, VTI, leverantörer och 
andra aktörer, för att sedan kunna ta ställning till innehållet i motionen.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade i andra hand bifall till förslaget i motionen.  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott avslog Helena Westerlings återremissyrkande. 
 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Nackas styrande Allians vill inte ställa några miljökrav då man inte lyckats hitta några 
tillräckligt bra referenser. De kan inte ha ansträngt sig särskilt mycket. Det räcker med att 
googla ”miljövänlig asfalt” för att hitta både miljövänligare och klimatsmartare alternativ 
från de flesta stora asfaltstillverkare.  
Det är inte bara i Nacka det byggs stad med nya vägar som ska asfalteras. Runtom i världen 
byggs städer ut i en takt av en ny miljonstad var tredje dag! Om alla skulle bygga som man 
gjort tidigare, är det helt kört för klimatet med de extrema konsekvenserna för 
mänskligheten det för med sig. Med ett kortsiktigt snävt ekonomiskt tänk kostar 
”miljövänlig asfalt” mer men på sikt lönar det sig. Att rädda klimatet är inte gratis men om 
inte en rik kommun som Nacka har råd, vem ska då fixa det? Enligt hitta.se finns det inte 
”någon annan”.” 
 
Viktor Ellström (S) lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”I förslaget till beslut framförs det att förvaltningen inte funnit tillräckliga referenser, 
samtidigt redovisas det i tjänsteskrivelsen att man inte ens kontaktat VTI eller Trafikverket. 
Därför är det vår slutsats att det inte gjorts ett arbete för att hitta lämpliga “referenser”. 
Ärendet bör därmed remitteras för att kompletteras med uppgifter ifrån Trafikverket, VTI, 
leverantörer och andra aktörer som man nu enligt tjänsteskrivelsen ska ta kontakt med. Vi 
socialdemokrater anser att det är viktigt att Nacka kommun agerar miljömässigt smart och 
framåtsyftande. I det arbetet är det naturligt att vi har en asfaltspolicy där vi prioriterar 
miljövänlighet.” 
 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Det är bra att kommunen är beredd att ställa högre miljökrav i kommande upphandlingar 
även om det blir avvägda mot pris och kvalitet. Vi är också positiva till att kommunen vid 
nyanläggning av asfalt utanför den uppköpta asfaltläggningen, ställer högre krav på låga 
koldioxidutsläpp och förövrigt har höga krav på att asfalten är miljömässigt i toppklass. Det 
finns bra alternativ produktion av asfalt med lägre koldioxidutsläpp vid tillverkningen. 
 
Vänsterpartiet anser att Nacka kommun ska ligga i framkant i miljöfrågor och i minskning 
av koldioxidutsläpp.” 
 
Mikael Carlsson lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Nacka måste i smått som stort göra vad man kan för att minimera miljöbelastningen. Det 
gäller även valet av asfaltsbeläggning. Att ha upphandlingar om detta som säkrar att 
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miljöfaktorer väger tungt i urvalskriterierna tillsammans med det ekonomiska utfallet. 
Nackalistan är positiva till motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 98 KFKS 2018/1088 

Mark- och skogsarrende vid Sandakällan 
Motion den 19 november 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att gällande regelverk med hänsynskrav vid skogsavverkning 
och skyddsföreskrifter för vattenskyddsområde samt befintliga avtal får anses uppfylla 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska arrendera mark alternativt föra en aktiv dialog med 
markägaren för skydda skog från avverkning i syfte att bevara områdets värden ur bland 
annat rekreationshänseende. Nacka kommun har redan idag ett samarbete och en dialog 
med Erstavik, som bedriver näringsverksamhet i området, som bedöms uppfylla syftet med 
förslagen i motionen. Eftersom Sandasjön och Sandakällan ingår i ett vattenskyddsområde 
bedöms vattenkällorna ha ett tillräckligt skydd genom gällande skyddsföreskrifter. Även 
skogsvårdslagen har skyddsföreskrifter som ska iakttas vid en eventuell avverkning. 
Sammantaget bedöms det att det saknas skäl att arrendera marken eller ta initiativ till 
ytterligare dialog med Erstavik. Gällande regelverk och de befintliga avtalen bedöms ligga i 
linje med intentionerna i förslagen i motionen.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 46 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 26 februari 2019  
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 30 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 4 februari 2019 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 46 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att gällande regelverk med hänsynskrav vid skogsavverkning 
och skyddsföreskrifter för vattenskyddsområde samt befintliga avtal får anses uppfylla 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 30 
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Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen har en aktiv dialog med markägaren kring 
skötseln av marken kring Sandakällan och har möjlighet att påverka kommande 
avverkningar. Därmed är intentionerna i motionen om aktiv dialog uppfyllde. Motionen är 
färdigbehandlad i den del som handlar om dialog till med fastighetsägare. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Esa-Pekka Örmä (SD), Mikael Carlsson 
(NL) och Tomas Ottosson (V), bifall till förslagen i motionen. 
 
Helena Westerling (S) yrkade bifall till det andra förslaget i motionen. 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms och Helena Westerlings yrkanden beslutade 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott i enlighet med stadsutvecklingsutskottets 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Den styrande Alliansen tycker att skogsvårdslagens skyddsföreskrifter vid avverkning är 
tillräckliga för att skydda den vackra miljön kring Sandakällan. Skyddsbestämmelserna 
reglerar dock inte hur mycket skog som får avverkas, bara hur detta ska ske. Utöver själva 
vattenskyddsområdet omfattas inte skogen eller Sandakällan av något särskilt skydd enligt 
miljöbalken.  
Erstavik måste självklart kunna bedriva sin näringsverksamhet och i den ingår inkomster 
från skogsavverkning. Kommunen kan inte kräva att en enskild näringsidkare avstår från 
inkomster för att tillgodose det allmänna intressen. Därför anser vi att kommunen ska ingå 
en överenskommelse med ekonomisk kompensation till Erstavik för att säkerställa att den 
vackra naturupplevelsen kring Sandakällan bevaras.” 
 
Mikael Carlsson lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Detta är ett viktigt område med unik karaktär som vi tycker det är viktigt att bevara och 
skydda. Vi vill därför att kommunen tar kontakt med Erstavik och skyndsamt förhandlar 
fram en lösning som innebär att skydda skogen och marken här.” 
 
 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
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”Motionens tydliga inriktning är att skydda skogen runt Sandakällan mot avverkning. 
Vänsterpartiet stödjer iden att skydda skogen mot avverkning. I tjänsteskrivelsen, Natur 
och Trafiknämnden skrivs att -Nacka kommun kan dock i samråd med Erstavik besluta om 
att inte avverka ett specifikt område. Om ett sådant beslut ska tas erhåller markägaren en 
intrångsersättning.  
Regelverket finns på plats att användas och det är det som är det viktiga, att skydda skogen 
vid Sandakällan. Vänsterpartiet anser att kommun bör använda nämnda möjlighet. 
Det finns också möjligheter att skapa ett kommunalt naturreservat vid Sandakällan och att 
därigenom kunna söka statliga bidrag för intrångsersättningen, och skydda skogen på ett 
ännu bättre sätt.” 
 
Esa-Pekka Örmä lämnade följande protokollsanteckning för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Sverigedemokraterna stödjer motionen om att behålla skogen runt Sandakällan.  
 
Sandakällan och Sandasjön är en av pärlorna i Nackas natur, och har stort rekreationsvärde.  
 
Kommunen äger inte marken, men måste kunna påverka markägaren. Om detta inte går, 
måste kommunen undersöka möjligheterna att arrendera skogen runt Sandakällan och 
Sandasjön, för utökad rådighet i fråga om markanvändningen.” 
 
- - - - - 
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§ 99 KFKS 2018/1087 

Motion – Snabbladdningsstationer för elbilar i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka Energi AB:s affärsplan framgår att bolaget 
arbetar med att utveckla och erbjuda laddinfrastruktur och det bedöms därför inte som 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i en motion att ändra Nacka Energis 
ägardirektiv så att bolaget får i uppdrag att planera och tillskapa snabbladdningsstationer 
för elbilar i Nacka. Det konstateras att Nacka Energis affärsplan inkluderar att utveckla och 
erbjuda laddinfrastruktur och att ändra ägardirektivet bedöms därmed inte nödvändigt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 36 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling från 6 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 36 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka Energi AB:s affärsplan framgår att bolaget 
arbetar med att utveckla och erbjuda laddinfrastruktur och det bedöms därför inte som 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”I tjänsteskrivelsen står det att det i Nacka Energis affärsplan framgår att bolaget arbetar 
med att utveckla och erbjuda utveckla laddinfrastruktur och att det därför inte är 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. När Miljöpartiets representanter i Nacka Energis 
styrelse framfört att bolaget borde arbeta med att utveckla och erbjuda en laddinfrastruktur 
för snabbladdningsstationer i Nacka har både styrelseordförande och VD för Nacka energi 
svarat att det inte är någonting bolaget gör på egen hand utan att få ett direktiv från ägaren 
om detta. I dagsläget arbetar man bara med att se till att det en infrastruktur som klarar av 
normalladdning av elfordon. 
 
Här verkar det finnas lite förvirring bland styrande allianspolitikerna om vad snabbladdning 
av elbilar är för någonting, trots att Miljöpartiet lyfte frågan i en motion redan 2013. Vid 
snabbladdning krävs minst 22 kW men för att snabbladda en modern Tesla på rimlig tid 
krävs 50 kW. De flesta ”snabbladdningsstationer” i Nacka klarar inte mer än 3,7 kW och 
idag finns det endast 1 riktig snabbladdningsstation i Nacka, den vid Preem på 
Vattenverksvägen.” 
 
Hans Peters (C) och Mats Gerdau (M) lämnade följande protokollsanteckning:  
”På Centerpartiets initiativ har kommunstyrelsen tidigare beslutat att inventera kommunal 
mark/fastigheter lämpliga för laddningsplatser. Antalet el- eller hybridbilar ökar nu stadigt 
och det är viktigt att det finns en infrastruktur så att de kan laddas och användas. I 
majoritetspropgrammet skriver vi därför ”Vi vill se att laddstolpar finns finns för elfordon, 
både i bostaden och i den offentliga miljön.” 
 
- - - - - 
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§ 100 KFKS 2018/1090 

Motion - Klimatanläggningar i särskilda boenden 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att klimatanpassa särskilda boenden 
på grund av följande. Det är inte tekniskt genomförbart eller ekonomiskt försvarbart att 
utrusta alla egna särskilda boenden med klimatanläggningar.  Det finns idag redan krav på 
särskilda boenden att tillhandahålla lokaler och utrustning som är anpassande till 
verksamheten varför ytterligare krav inte bedöms nödvändigt. 
Motionen är med denna färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår med hänvisning till återkommande värmeböljor att alla särskilda 
boenden i Nacka ska klimatanpassas så att inomhustemperaturen går att reglera även 
sommartid. Det föreslås även att det ska undersökas om klimatanpassningen kan ställas 
som krav hos anordnare av Nackas särskilda boenden. 
 
Fastigheter där Välfärd samhällsservice bedriver särskilda boenden är äldre fastigheter. 
Troligen behövs det nya ventilationssystem för distribution av kyla. Investeringar skulle bli 
så höga att verksamheterna inte har möjlighet att bära dem. 
 
Anordnare av särskilda boenden för äldre har redan idag skyldighet att tillhandahålla lokaler 
och utrustning som är anpassande till verksamheten. I bostäder med särskilt service enligt 
LSS och bostäder med särskild service enligt socialtjänstlagen ansvarar Nacka kommun för 
att tillhandahålla lokaler som är anpassade till verksamheten. Ansvaret innebär att de ska se 
till att det finns en svalare lokal för kunderna att vistas i även när det är höga temperaturer 
utomhus. Äldreenheten och omsorgsenheten följer upp att samtliga särskilda boenden 
uppfyller kraven i lagar och kundvalsvillkoren. Förslagen i motionen bör därför avslås mot 
bakgrund av detta. 
 
Förslagen i motionen har beretts av äldrenämnden, socialnämnden och kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 35 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret 4 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  
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Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 
2019 § 4 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 35 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att klimatanpassa särskilda boenden 
på grund av följande. Det är inte tekniskt genomförbart eller ekonomiskt försvarbart att 
utrusta alla egna särskilda boenden med klimatanläggningar.  Det finns idag redan krav på 
särskilda boenden att tillhandahålla lokaler och utrustning som är anpassande till 
verksamheten varför ytterligare krav inte bedöms nödvändigt. 
Motionen är med denna färdigbehandlad. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 § 4 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen avseende klimatanpassning av Nackas 
särskilda boenden eftersom förslaget i dagsläget inte är tekniskt genomförbart eller 
ekonomiskt försvarbart. 
Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom kommunen redan idag 
har krav på sig att tillhandahålla lokaler som är anpassade till verksamheten, vilket 
innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i syfte att kunderna inte ska drabbas 
av hälsorisker. 
Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom anordnarna av särskilda 
boenden för äldre redan idag har krav på sig att tillhandahålla lokaler och utrustning 
anpassande till verksamheten, vilket innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i 
syfte att kunderna inte drabbas av hälsorisker. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Khashayar 
Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL) bifall till förslagen i motionen. 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Det är viktigt att kommunen ställer krav på privata utövare i omsorg, vård och skola. Det 
här handlar om en ansvarsfråga som kommunen har gentemot medborgarna och därför 
tycker Socialdemokraterna i Nacka att vi ska våga ställa krav som är nödvändiga för att våra 
medborgare ska kunna leva ett gott liv.” 
 
Mikael Carlsson lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Nackalistan har stor förståelse för innehållet och syftet med denna motion från 
Miljöpartiet. Tjänstehandlingens innehåll ligger nära innehållet i motionen men det är 
viktigt att noga följa utvecklingen vad gäller inomhustemperaturen för t ex äldre och svaga 
personer. Nackalistan kommer att följa utvecklingen av utbyggnad av klimatanläggningar 
och förutser att kommunen har en plan att årsvis förbättra och bygga ut äldreboenden så 
att så många som möjligt har ett behagligt inomhusklimat. Det kan vara en fråga om liv och 
död i några fall.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 101 KFKS 2018/1107 

Motion – Ny konsthall i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna vill stärka medborgarnas möjligheter att uppleva och skapa kultur i alla 
kommundelar, samt tillgodose behovet av ateljéer och verkstäder för konstnärer och 
medborgare i Nacka. Motionärerna föreslår att kommunen anlägger en centralt belägen 
konsthall, samt att verkstäder för barn, allmänhet och professionella anläggs i direkt 
anslutning till denna. 
 
Kommunfullmäktige har, enligt beslut i Mål och budget, gett kulturnämnden i särskilt 
uppdrag att under 2019 samverka med kommunstyrelsen i planeringen för nya flexibla 
kulturlokaler i centrala Nacka, med till exempel bibliotek och konsthall. Medborgarnas 
behov av gemensamma verkstäder och ytor för hantverk av olika slag, bör främst tillvaratas 
inom ramen för bostadsbyggandet. Utöver det kan detta behov beaktas vid om- och 
nybyggnation av grundskolor, samt vid kommunens upphandling av nytt 
lokalbokningssystem. Mot bakgrund av ovan föreslås att motionen är färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 37 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 23 januari 2019 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 37 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Khashayar 
Farmanbar (S) bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 102 KFKS 2018/1116 

Motion – Avgiftsfria lovverksamheter 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om generell avgiftsfri lovverksamhet och 
noterar samtidigt att kommunen redan uppfyller intentionen i motionen såtillvida att man 
erbjuder vissa avgiftsfria lovverksamheter och att det redan finns en möjlighet till 
avgiftsbefrielse, därvid kulturnämnden beaktar familjens ekonomiska förhållanden. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kursavgiften för lovkurser sätts till 0 kronor, så att barn och unga 
kan erbjudas en meningsfull tillvaro på skolloven oavsett socioekonomisk bakgrund. I 
motionen framhålls att förslaget syftar till att alla barn och ungdomar i Nacka ska ha 
likvärdig tillgång till kvalitativ kultur- och fritidsaktiviteter varför de sociala konsekvenserna 
av kursavgifterna ska tas i beaktande. 
 
Efter införandet av kundval kulturskola hösten 2018 är all kulturskoleverksamhet, som 
bedrivs inom ramen för kulturnämndens verksamhet avgiftsfri för barn och unga som lever 
i familjer som beviljats försörjningsstöd. I Fisksätra bedrivs dessutom avgiftsfri och öppen 
kulturkursverksamhet för alla nackabor som är upp till 19 år. I dagsläget omfattar denna 
verksamhet drygt 600 elevplatser, vilket dels innefattar kurser på skollov, dels reguljära 
terminskurser. Utöver detta utbud erbjuder bibliotek, kulturhus och fritidsgårdar en 
varierad öppen kultur- och fritidsverksamhet året runt, vilket även inkluderar lovaktiviteter 
som är kostnadsfria att delta i. Mot bakgrund av de avgiftsfria lovverksamheter som redan 
erbjuds och möjligheten till avgiftsbefrielse som redan finns bedöms familjers olika 
ekonomiska möjligheter beaktas i tillräcklig mån. Därför föreslås att motionens förslag om 
generell avgiftsfrihet avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 38 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2.  Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Bilaga 3.  Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 28 januari 2019 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 38 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om generell avgiftsfri lovverksamhet och 
noterar samtidigt att kommunen redan uppfyller intentionen i motionen såtillvida att man 
erbjuder vissa avgiftsfria lovverksamheter och att det redan finns en möjlighet till 
avgiftsbefrielse, därvid kulturnämnden beaktar familjens ekonomiska förhållanden. 
 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning och förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Mikael 
Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP) bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdau (M) yrkande. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 103 KFKS 2018/1112 

Motion – Förslag om att bli fristadskommun 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V)   

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen att ansöka om medlemskap i ICORN 
samt att bli fristadskommun men noterar samtidigt att det aktiva arbetet med 
flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot 
förföljda författare och deras familjer. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ansöker om medlemskap i den internationella 
organisationen ICORN (International Cities of Refuge Networks) samt att Nacka kommun 
ansluter sig till ICORN:s fristadsprogram och blir en fristadskommun åt förföljda 
författare, konstnärer, musiker och journalister. 
 
ICORN är en internationell medlemsorganisation för städer, kommuner, landsting eller 
regioner som arbetar för yttrandefrihet. Varje medlem i ICORN är en fristad som ger 
temporärt skydd genom residens för förföljda författare, journalister, bloggare, fotografer, 
curatorer, konstnärer, skådespelare, regissörer etcetera. Residenset är vanligtvis i två år. För 
närvarande finns det 19 kommuner i Sverige som är listade som fristadskommuner på 
Kulturrådets hemsida. Som fristad förbinder sig kommunen att, under två år, betala ut 
stipendium till fristadsförfattaren, stå för författarens bostad samt diverse kringkostnader. 
Totalkostnaden brukar uppgå till drygt 300 000 kr per år. Idag erbjuder Nacka kommun 
barnfamiljer och ensamstående vuxna med uppehållstillstånd att flytta till Nacka för att 
skapa sig en ny framtid. 
 
Det finns en politisk samstämmighet om att kommunen aktivt ska arbeta med 
flyktingmottagande. De kostnader som är förenade med medlemskapet i ICORN kan 
bättre nyttjas för att utveckla Nackas flyktingmottagande varför kommunstyrelsen föreslår 
att förslagen i motionen avslås. Det noteras samtidigt att det aktiva arbetet med 
flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot 
förföljda författare och deras familjer. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 39 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den19 februari 2019 § 5 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 22 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 39 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen att ansöka om medlemskap i ICORN 
samt att bli fristadskommun men noterar samtidigt att det aktiva arbetet med 
flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot 
förföljda författare och deras familjer. 
 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 5 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Tomas 
Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL) bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Se protokollsanteckningar i bilaga 2 till protokollet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 104 KFKS 2018/1105 

Klimatsekretariat i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att inrätta ett klimatsekretariat och 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen inrättar ett klimatsekretariat med uppgift att främja 
klimatåtgärder i kommunen. Klimatsekretariatet ska föreslå, genomföra och utvärdera 
klimatåtgärder i Nacka. Klimatåtgärderna föreslås gälla både kommunens egna verksamhet, 
kommunens invånare och företag som är verksamma i Nacka kommun.  
 
För att bli en miljösmart kommun inrättades under 2019 ett miljöutskott under 
kommunstyrelsen vars uppgift är att följa upp de lokala miljömålen i Nacka samt aktivt 
arbeta med miljö-och klimatåtgärder i hela kommunen. Sedan miljöprogrammet inrättades 
2016 har ett arbete pågått i kommunen, kommunens verksamheter, företag och nackabor 
att uppfylla Nackas lokala miljömål. Sammantaget är bedömningen att den nuvarande 
tjänstemannaorganisationen och det nyinrättade miljöutskottet redan arbetar med de frågor 
som motionärerna föreslår. Det föreslås därför att kommunfullmäktige avslår förslaget i 
motionen om att inrätta ett klimatsekretariat samt att det noteras att det redan pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens miljöutskott den 19 februari 2019 § 4 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1  Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens miljöutskott den 19 februari 2019 § 4 
Kommunstyrelsens miljöutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att inrätta ett klimatsekretariat och 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
miljöutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vi från Vänsterpartiet vill tydliggöra att läget är värre än när motionen skrevs. För andra 
året i rad ökar utsläppen av koldioxid från Sverige och resten av världen, samtidigt som 
utsläppsminskningarna behöver öka för att vi ska en chans att rädda klimatet. Målet på två 
graders uppvärmning är troligtvis felaktigt för att kunna motverka kraftiga 
klimatförändringar och det nya målet borde vara 1,5 grader och då är vi illa ute med ökade 
utsläpp.   
Vi anser att all verksamhet som kommunen är inblandad i ska granskas ur miljö och 
klimatperspektiv och att konsekvenser av fattade och kommande beslut behöver belysas ur 
klimatsynpunkt.  Det är viktigt att det finns ett sekreteriat som samlar kunskap och som 
kan vara föreslående för att hitta nya vägar att vara klimatsmart och koldioxidsnål. 
Klimatet och koldioxidutsläppen kan inte skjutas upp mer, skarpa förslag och en kraftfull 
politik som kan vända på koldioxidutsläppkurvan behövs nu. Vänsterpartiet vill att Nacka 
kommun agerar med en ny och pådrivande panik i miljö och klimatarbetet.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 105 KFKS 2018/1100 

Klimatperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige noterar att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig och 
objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. Beslut som antas ha en påverkan på 
kommande generationer ska redan idag lyfta klimatpåverkan i beslutsunderlaget.  
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion hur analys och redovisning samt framtagning av åtgärder 
kan bidra till att minska klimatutsläppen. Motionärerna föreslår att alla beslut och åtgärder i 
kommunen ska analyseras ur ett klimatperspektiv i tjänsteskrivelsen på motsvarande sätt 
som konsekvenser för barn redovisas.  
 
Nacka kommun arbetar i dagsläget med åtgärder kopplat till att minska klimatpåverkan i 
kommunen, bland annat har det nya miljöutskottet i uppdrag att arbeta strategiskt med 
dessa frågor. Nacka arbetar även idag med att ta fram miljökonsekvensbeskrivningar i 
samband med detaljplaner som ska redovisa klimat-och miljöpåverkan kopplat till planerad 
ny användning. 
 
Alla beslutsunderlag ska vara allsidiga, objektiva och brett belysa förslagens konsekvenser. 
Det innebär att ett beslut som har en påverkan på kommande generationer ska redan idag 
lyfta klimat- och miljöpåverkan i beslutsunderlaget.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens miljöutskott den 19 februari 2019 § 5 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens miljöutskott den 19 februari 2019 § 5 
Kommunstyrelsen miljöutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
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Kommunfullmäktige noterar att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig och 
objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. Beslut som antas ha en påverkan på 
kommande generationer ska redan idag lyfta klimatpåverkan i beslutsunderlaget.  
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till förslaget i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
miljöutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vi från Vänsterpartiet vill tydliggöra att läget är värre än när motionen skrevs. För andra 
året i rad ökar utsläppen av koldioxid från Sverige och resten av världen, samtidigt som 
utsläppsminskningarna behöver öka för att vi ska en chans att rädda klimatet. Målet på två 
graders uppvärmning är troligtvis felaktigt för att kunna motverka kraftiga 
klimatförändringar och det nya målet borde vara 1,5 grader och då är vi illa ute med ökade 
utsläpp.   
Vi ser det också med ovanstående i minnet som självklart att miljö och klimatkonsekvenser 
utreds och redovisas i alla kommande ärenden. Speciellt med tanke på att det redan görs så 
mycket på området (sammanträdesprotokoll ksmu 190219 § 5 sid 10) verkar det mer vara 
fråga om att sammanfatta redan framtagna uppgifter. Och räcker inte de framtagna 
uppgifterna krävs nytänkande och innovationer för att kunna lägga fram maximalt 
koldioxidsnåla förslag och i övrigt miljöbesparande insatser. Alla små steg som minskar 
utsläppen av koldioxid räknas och bidrar till att kommunens totala utsläpp kan minska. Det 
gäller naturligtvis också varor som produceras i länder men konsumeras i Nacka. 
Vänsterpartiet anser att det är ett bra och nödvändigt förslag att alla beslut innehåller miljö- 
och klimatkonsekvens. 
Klimatet och koldioxidutsläppen kan inte skjutas upp mer, skarpa förslag och en kraftfull 
politik som kan vända på koldioxidutsläppkurvan behövs nu. Vänsterpartiet vill att Nacka 
kommun agerar med en ny och pådrivande panik i miljö och klimatarbetet.” 
 
Anders Tiger (KD) lämnade följande protokollsanteckning för Kristdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
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”Det är en angelägen fråga motionärerna tar upp. Att minska klimatutsläppen torde vara en 
fråga om vår långsiktiga överlevnad. Det är då ett bekymmer att det är vår välfärd som 
orsakar de ökade klimatutsläppen. 
Med förbättrad och smart teknik kan klimatpåverkan minska, men faktum kvarstår, det är 
när vi lever våra liv som klimatpåverkan sker. När du flyger så minskar mitt utrymme för 
välfärd, om den totala påverkan inte ska öka. När vegetarianen äter klimatsmart mat får jag 
utrymme att äta kött utan att klimatet blir sämre. 
Vi kan dölja vår egen klimatpåverkan genom att konsumera varor som har sin 
klimatpåverkan förlagd till andra delar av världen. Det gör orsakssambanden svåra att 
klarlägga. 
Det hela är en intrikat väv, där vi gärna skjuter över skulden för klimatpåverkan på andra. 
Men vi har alla vår del i detta. Därför är motionärernas förslag värt att överväga. Alla sätt 
att synliggöra och klarlägga var klimatpåverkan sker, bör övervägas. 
Men att i varje tjänsteskrivelse försöka hitta vilken klimatpåverkan varje kommunalt beslut 
medför, riskerar att tynga arbetet utan att man kommer närmare en lösning. Sambanden är 
alltför komplexa. 
Det första av Nackas sex miljömål handlar om begränsad klimatpåverkan. Redan när det 
målet ska följas upp har vi problem, bland annat för att det är svårt att mäta 
konsumtionens påverkan, eftersom en avsevärd del är förlagd utanför Nacka. Att då tro att 
vi kan klarlägga effekten på klimatet av varje politiskt beslut, riskerar att snarare undergräva 
förtroendet för arbetet med att begränsa klimatpåverkan. 
Vi tror mer på arbetet med Agenda 2030 som Kristdemokraterna har tagit initiativ till. Det 
innehåller ett helhetsarbete för långsiktig hållbarhet över alla delar i samhället. De 17 målen 
och 169 delmålen har alla FN:s 193 medlemsländer förbundit sig att arbeta med. Där har 
också Nacka sin del. Meningen är att mål 13, bekämpa klimatförändringarna, ska interagera 
med alla de andra målen.  
I det arbetet får vi hjälp av SKL:s och FN-förbundets gemensamma projekt Glokala 
Sverige, där Nacka är med.! 
 
- - - - - 
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§ 106 KFKS 2018/1215 

Motion – Krav vid upphandling av livsmedel 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen eftersom det skulle innebära att 
inga charkprodukter kan upphandlas på grund av bristande tillgång, att det inte är i enlighet 
med Nackas styrmodell samt att riskerna med att ta bort nitriten bedöms större än nyttan.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen. 
 
Tillsatsen nitrit används som konserveringsmedel för att minska tillväxten av flera farliga 
bakterier, förutom i KRAV-märkta produkter där tillsatsen inte är tillåten. Tillgången på 
KRAV-märkta charkprodukter är dock mycket begränsad och ett förbud skulle innebära att 
kommunen inte skulle kunna köpa korv- och charkprodukter på avtal. Kommunen ska 
även vara konkurrensneutral och i enlighet med styrmodellen är det därmed av stor vikt att 
verksamheterna inte styrs i detalj vad som ska serveras. Därtill finns det risker med att ta 
bort nitriten som bedöms större än nyttan. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 16 
Bilaga 1 Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, Välfärd samhällsservice och 
inköpsenheten den 4 mars 2019 
Bilaga 2 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 16 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen eftersom det skulle innebära att 
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inga charkprodukter kan upphandlas på grund av bristande tillgång, att det inte är i enlighet 
med Nackas styrmodell samt att riskerna med att ta bort nitriten bedöms större än nyttan.  
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till förslaget i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 107 KFKS 2019/96 

Motion – Insynsplatser i kommunala nämnder 
Motion den 28 januari 2019 från Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Motionen avslås eftersom alla får ta del av beslutsunderlag och protokoll från nämnderna 
och då bedöms särskilda insynsplatser inte behöva införas. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att samtliga partier i kommunfullmäktige, som inte har ordinarie eller 
ersättarplats i kommunens nämnder, ska ha rätt till en insynsplats i dessa.  
Utifrån att alla får ta del av beslutsunderlag inför sammanträdena i nämnder och 
protokollen från nämnderna så bedöms insynen i beslutsprocessen var stor. Om det i 
kommunfullmäktigedebatten hänvisas till diskussioner i nämnder som är av avgörande 
betydelse för ett ärende så finns det som regel med i protokollet från nämnden (ofta i så 
kallade protokollsanteckningar). Utifrån dessa aspekter föreslås att förslaget i motionen 
avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 40 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten 21 februari 2019  
Bilaga 1  Motionen  
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 40 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Motionen avslås eftersom alla får ta del av beslutsunderlag och protokoll från nämnderna 
och då bedöms särskilda insynsplatser inte behöva införas. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Esa-Pekka Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslaget i motionen. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Esa-Pekka Örmäs yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp:  
”Vi socialdemokrater har förordat en lösning med öppna nämndssammanträden som regel. 
I de fall det finns ärenden som kräver stängda möten ska dessa ärenden hanteras på icke-
öppna möten. Det skulle innebära att allmänheten och även små partier som av egen kraft 
inte kan ta plats i nämnderna kan ta del av nämndens sammanträden. Det skulle både 
kunna berika demokratin och bidra till ökad öppenhet.” 
 
Leonid Yurkovski (SD) lämnade följande protokollsanteckning för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Jag anser att förvaltningen i sin bedömning har överskattat den genomsnittliga 
arbetskapaciteten som en fritidspolitiker har. Endast handlingar för ett 
kommunfullmäktigesammanträde kan innehålla hundratals sidor med viktig information 
och för ett eventuellt litet parti som saknar politiska tjänstemän eller avlönade 
förtroendevalda är det näst intill omöjligt att på ett, med andra partier, likvärdigt sätt få en 
fullständig bild av alla ärenden som de senare ska ta ställning till i kommunfullmäktige.  
 
Förvaltningen poängterar riktigt att protokollen från nämnderna inte utgörs av 
diskussionsprotokoll. Många relevanta frågor som tas upp under diskussionen förbigår 
därför protokollen och de offentliga handlingarna.  
 
Då personen som hypotetiskt besitter insynsplatsen formellt sett inte skulle vara vald som 
representant i nämnden, skulle denne heller inte vara i behov av arvode i samband med att 
samma närvaroplikt och ansvar inte tillfaller personen i fråga.  
 
Redan idag förekommer tjänstemän och andra personer av intresse på 
nämndsammanträdena som får yttra sig och ta del av diskussionen utan att deras närvaro 
kräver särskild arvodering. Att exempelvis adjungera en fullmäktigeledamot på samma sätt 
borde rimligtvis vara genomförbart.  
 
Ur demokratisk synpunkt i allmänhet och ur det kommunalpolitiska perspektivet i 
synnerhet är det en nackdel om inte samtliga partier som är representerade i 
kommunfullmäktige har direkt insyn i nämndernas arbete. Som kommun bör vi förenkla 
det politiska arbetet för de folkvalda när så är möjligt.” 
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Mikael Carlsson lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Nackalistan har sedan start velat ha en annan demokratisk ordning där alla partier får 
insyn i alla nämnder/utskott. Detta har vi tidigare själva motionerat om. Vi tror att den 
demokratiska och politiska utvecklingen behöver politiker som är insatta och kunniga i 
ärenden som ska beslutas. Vi ser helst också att man då har möjlighet att notera mening till 
protokollet och ha rätt att yttra sig. Vi är också väldigt positiva till öppna 
nämndsammanträden.” 
 
- - - - - 
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§ 108 KFKS 2018/373 

Årsbokslut 2018 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2018 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har två roller, ett kommunövergripande ansvar och ett ansvar som egen 
nämnd. I det övergripande ansvaret ingår att leda, samordna och ha uppsikt över 
kommunens samlade verksamhet. I ansvaret som egen nämnd ingår att bereda ärenden till 
kommunfullmäktige arbetsgivarfrågor, näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, 
exploateringsverksamhet, god livsmiljö och långsiktigt hållbar utveckling samt frågor som 
rör trygghet och säkerhet. Kommunstyrelsen är också ansvarig nämnd för den kommunala 
produktionen inom Välfärd skola och Välfärd samhällsservice. 
 
Det ekonomiska resultat, som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, exploatering, stadslednings-kontoret, 
stödenheter, fastighetsområdet myndighets- och huvudmannaenheter, den kommunala 
produktionen av välfärdstjänster och brandförsvaret. 
 
Kommunstyrelsen redovisar ett ekonomiskt underskott för 2018. Det samlade underskottet 
uppgår till 102 miljoner kronor. Underskottet beror främst på lägre resultat i 
fastighetsverksamheten (50 miljoner kronor), kommunstyrelsen (24 miljoner kronor), 
stadsledningskontoret och stödenheter (14 miljoner kronor), Välfärd samhällsservice (7,4 
miljoner kronor) och Välfärd skola (25 miljoner kronor). 
 
Nacka kommun är en attraktiv arbetsgivare med kompetenta, stolta och motiverade 
medarbetare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 24 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten den 18 februari 2019 
Bilaga 1  Måluppfyllelse kommunstyrelsen  
Bilaga 2  Årsbokslut Välfärd skola 
Bilaga 3  Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
Bilaga 4  Årsbokslut lokalenheten och enheten för fastighetsutveckling 
Bilaga 5  Uppföljning kontorsorganisationen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 24 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2018 för kommunstyrelsen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 109 KFKS 2018/373 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2019 till minus 5,0575 miljarder kronor i 
enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.   
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2019 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till minus 31,2 miljoner kronor i enlighet med 
tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2019 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till minus 24,7 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  
 
Driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader (”verksamhetens nettokostnader”) 
är oförändrad jämfört med kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den 3 
december 2018, § 324. Det innebär också att det ingående kapitalet för år 2019 fastställs till 
minus 31,2 miljoner kronor för Välfärd samhällsservice och minus 24,7 miljoner kronor för 
Välfärd skola. Att det ingående kapitalet fastställs till ett minusbelopp betyder att 
verksamheterna har ekonomiska underskott som behöver komma tillrätta med under en 
tre-fem årsperiod. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 25 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 5 mars 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 25 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
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Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2019 till minus 5,0575 miljarder kronor i 
enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.   
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2019 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till minus 31,2 miljoner kronor i enlighet med 
tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2019 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till minus 24,7 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp inte 
deltar i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistans kommunstyrelsegrupp inte deltar i 
beslutet med hänvisning till eget budgetförslag. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp inte deltar i 
beslutet med hänvisning till eget budgetförslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp inte deltar i beslutet 
med hänvisning till eget budgetförslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande sätt. 
När det gäller i Välfärd samhällsservice tillförde vi i Miljöpartiet tillräckligt med pengar i 
vårt budgetförslag för att täcka upp det ackumulerade underskottet och slippa börja på 
minus. Kommunens verksamheter har under de senaste åren inte fått ersättning för 
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avtalsenliga löneökningar, istället har det krävts effektiviseringar och omprioriteringar. Man 
hänvisar ofta till besparingar genom digitalisering men det känns inte riktigt som att man 
har någon riktig koll på vilken effekt digitaliseringen ger. Självklart går det alltid att 
effektivisera mera men, förr eller senare riskerar alltför långt drivna besparingar leda till 
sämre kvalitet. 
När Nacka växer är det extra viktigt att både behålla och klarar av att attrahera ny personal. 
Därför hade vi föredragit att stanna upp, lyssna inåt den egna organisationen och analysera 
hur alla effektiviseringar har fungerat och gå vidare utifrån det. Istället för att sänka skatten 
valde vi i vårt budgetförslag bl.a. att ta bort generella besparingar inom välfärden och skjuta 
till pengar för kostnadsökningar inom förskolan och socialtjänsten.” 
 
- - - - - 
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§ 110 KFKS 2017/190 

Förlängning av markanvisningsavtal med Saltsjö-Järla 
Fastighets AB, Järla Stationsområde, östra kvarteret, del 
av fastigheten Sicklaön 40:11 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta tillägg till markanvisningsavtal för Järla stationsområde 
Norra, Östra kvarteret, med Saltsjö-Järla Fastighets AB. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 3 april 2017 att ingå markanvisningsavtal med Saltsjö Järla 
Fastighets AB avseende del av fastigheten Sicklaön 40:11. Enligt avtalet gäller 
markanvisningen till den 10 april 2019, vilket innebär att erforderliga markgenomförande-, 
överlåtelse- och sidoavtal behöver ingås senast detta datum. Detaljplanen har försenats 
bland annat med anledning av samordning med planeringen av tunnelbanan till Nacka, 
omarbetning av gestaltningen samt att vissa genomförandefrågor har tagit tid att utreda. 
Genom att ingå föreslaget tilläggsavtal förlängs markanvisningsavtalets giltighetstid med 2 
år till den 10 april 2021. 
 
Genom tilläggsavtalet genomförs även vissa förändringar i ingånget markanvisningsavtal. 
En mindre förändring rör ersättningen till bolaget för dess förpliktelse att upplåta arrende 
för etablering på mark inom bolagets fastighet till kommunen. En annan förändring rör 
kommunens förpliktelse att upplåta mark för parkeringsändamål till bolaget under 
Järlabron. Förändringen i tilläggsavtalet innebär att kommunen inte längre är skyldig att 
upplåta arrende för parkeringsändamål under Järlabron.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 33 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 22 februari 2019 
Bilaga 1  Tillägg till markanvisningsavtal för Järla stationsområde Norra, Östra 
kvarteret. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 33 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen beslutar att anta tillägg till markanvisningsavtal för Järla stationsområde 
Norra, Östra kvarteret, med Saltsjö-Järla Fastighets AB. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
73(74) 

 1 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 111 KFKS 2018/394 

Byte av säkerhet i Södra Nacka Strand, detaljplan 4 
Fastigheterna Sicklaön 362:1, Sicklaön 362:3 och Sicklaön 369:39  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner att föreslagna bolagsgarantier utställda av Peasgood Nonsuch 
AB för fastigheten Sicklaön 369:39 och av CEREP Sweden D AB för fastigheterna 
Sicklaön 362:1 och Sicklaön 362:3 ersätter befintlig bolagsgaranti utställd av CEREP 
Sweden D AB. 
 

Ärendet 
Vid tidpunkten då kommunen antog exploateringsavtalet tillhörande detaljplanen för Södra 
Nacka Strand detaljplan 4 ägde CEREP Sweden D AB (vidare kallade ”CEREP”) samtliga 
fastighetsägande bolag (Nacka 3 AB, Nacka 4 AB, Nacka 10 I AB och Nacka 10 II AB). 
Därför ställde CEREP ensamt ut en bolagsgaranti för fullgörande av de fastighetsägande 
bolagens åtaganden enligt avtalet.  
 
CEREP har nu, i samband med att detaljplanen vunnit laga kraft, sålt ett av de 
fastighetsägande bolagen, Nacka 3 AB, till Tobin Properties AB (vidare kallade ”Tobin”). 
Därför har CEREP och Tobin inkommit med förfrågan att utställa denna del av 
bolagsgarantin från av Tobin helägda bolaget Peasgood Nonsuch AB (vidare kallade 
”Peasgood”), vilken ersätter motsvarande del av den befintliga bolagsgarantin.  
 
Det bedöms att den föreslagna bolagsgarantin från Peasgood är fullgod och att ett byte av 
bolagsgarantin för denna del därför godkänds av kommunen. CEREP ställer ut en ny 
garanti motsvarande det kvarvarande garantibeloppet enligt avtalet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 34 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka Stad den 27 februari 2019 
Bilaga 1  Bolagsgaranti från CEREP Sweden D AB om 100 000 000 kronor 
Bilaga 2  Bolagsgaranti från CEREP Sweden D AB om 53 461 538 kronor 
Bilaga 3 Bolagsgaranti från Peasgood Nonsuch AB om 46 538 462 kronor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 34 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Kommunstyrelsen godkänner att föreslagna bolagsgarantier utställda av Peasgood Nonsuch 
AB för fastigheten Sicklaön 369:39 och av CEREP Sweden D AB för fastigheterna 
Sicklaön 362:1 och Sicklaön 362:3 ersätter befintlig bolagsgaranti utställd av CEREP 
Sweden D AB. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 112 KFKS 2009/446-251 

Utvecklande av överklagan, verksamhetsområde och 
tillhandahållande av allmänna vattentjänster i Vikingshill 
och Sommarbo 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till utvecklande av överklagan, daterad den 22 februari 
2019, av länsstyrelsens beslut om bestämmande av verksamhetsområde och 
tillhandahållande av allmänna vattentjänster i Vikingshill och Sommarbo. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunjuristerna Camilla Carlén och Jonas Finnsson, eller 
den som endera av dem sätter i sitt ställer, att föra kommunens talan i domstol i mål om 
överklagande av länsstyrelsens beslut. 
 
Beslutet justeras omedelbart.  
 

Ärendet 
Länsstyrelsen har i ett beslut förelagt Nacka kommun att senast sex månader efter att 
beslutet vunnit laga kraft bestämma verksamhetsområde för allmänna vattentjänster 
avseende åtminstone dricksvattentjänsten i området Vikingshill och Sommarbo samt senast 
1,5 år efter att beslutet vunnit laga kraft, tillgodose behovet av allmänna vattentjänster för 
dricksvatten genom en allmän anläggning. Kommunen har på grund av domstolens 
tidsfrister sedan tidigare överklagat länsstyrelsens beslut och ska nu utveckla sin talan.   
 
I förslaget till utvecklande av talan yrkar kommunen att mark- och miljödomstolen ska 
ändra länsstyrelsens beslut på så sätt att tidsfristen för bestämmande av 
verksamhetsområde samt tillgodoseendet av detta behov genom en allmän anläggning 
knyts till den tidpunkt då kommunen kan få tillträde till den mark som behövs för att bygga 
ut vatten- och spillvattenledningarna i allmän platsmark. Fyra år har bedömts som rimlig 
utbyggnadstid. Andra, tredje och fjärdehandsyrkanden har också formulerats. Samtliga 
yrkanden bygger på att tidsfristen ska förlängas så att utbyggnaden blir tekniskt, praktiskt, 
juridiskt och ekonomiskt genomförbar.  
 
För det fall detaljplanen upphävs genom beslut av domstolen yrkar kommunen även att 
länsstyrelsens beslut ändras så att tidsfristen förlängs till fyra år från lagakraftvunnet beslut 
om upphävande av detaljplanen. 
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 1 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Kommunen motsätter sig inte att verksamhetsområde ska bestämmas eller att utbyggnad av 
kommunalt vatten och spillvatten ska ske i området. Däremot invänder kommunen mot 
den av länsstyrelsen angivna utbyggnadstiden om 1,5 år, eftersom kommunen inte anser att 
den är tekniskt, praktiskt, juridiskt eller ekonomiskt genomförbar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen från exploateringsenheten Nacka den 25 mars 2019  
Bilaga 1 Förslag till utvecklande av överklagande, inklusive bilagor 
Bilaga 2 Överklagande 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade på avslag på första stycket i förslaget till beslut och bifall till 
andra stycket i förslaget till beslut. 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
exploateringsenheten Nackas förslag. 
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 

Protokollsanteckningar 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
"Vänsterpartiet tycker att kommunen borde se över hur man informerar om 
planförhållanden för allmänheten. Det finns uppfattningar hos personer som har köpt hus i 
områden som denna att man har fått en annan information om läget än vad som faktiskt 
gäller. Vänsterpartiet kan inte avgöra om det förekommit några felaktigheter i den 
information som dessa personer fått del av, men man kan alltid arbeta med att analysera 
hur tydlig man är." 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Nackalistan yrkar bifall till andra stycket om biträdande av jurist. Vi yrkar avslag till första 
delen till beslut med motivering till yttrande. Förhållandet för vattensituationen har varit 
känt länge vilket har medfört att förorenat vatten länge har bidragit till ytterligare försämrad 
vattensituation. Vattenfrågor måste i enlighet med lagen omedelbart hanteras och åtgärdas, 
juridiskt är det en separat lag som säger att ev planläggning inte ör något hållbart argument 
för att iförbättra vattensituationen.” 
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 1 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Khashayar Farmanbar (S) lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vi har stor förståelse för den irritation som finns bland boende i området att utbyggnaden 
av olika anledningar dragit ut på tiden. Även om kommunen nu ansöker om ytterligare 
tidsfrist för utbyggnaden ser vi det som angeläget att snarast möjligt tillhandahålla 
tillfredsställande vattentjänster till detta område.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 113 KFKS 2018/611 

Uppdrag att redovisa förutsättningar för att bygga en 
hiss mellan Danvikshem och Finnboda 
Informationsärende 
 

Beslut  
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har fått i uppdrag av kommunstyrelsen den 3 december 2018 att 
genomföra en djupare utredning om hissförbindelse mellan Danvikshem och Finnboda där 
läge, markåtkomst, kostnader och finansiering redovisas. Kommunstyrelsens beslut anger 
vidare att en förutsättning för att en hiss ska kunna anläggas är att den till väsentlig del 
finansieras av externa parter och att kommunens kostnader hamnar på högst 10 miljoner 
kronor. Utredningen ska redovisas till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott senast 
den 12 mars 2019.  
 
Uppdraget av kommunstyrelsen hanteras av exploateringsenheten Nacka stad, inom 
projektchefsområdet Norra Nacka stad. Följande ärende är en underhandsrapport som 
redogör för hur långt utredningen har kommit. Bedömningen är att utredningen kan vara 
klar och redovisas i sin helhet för kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 maj 
2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 31 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 27 februari 2019 

1. Tjänsteskrivelse daterad den 14 november 2018, Bygge av hiss vid Finnboda 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2018, Uppdrag att redovisa 

förutsättningar för att bygga en hiss mellan Danvikshem och Finnboda 
3. Tjänsteskrivelse daterad den 14 november 2018, Förbättrad tillgänglighet för äldre 

vid Finnboda 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 31 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
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 1 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Se protokollsanteckningar i bilaga 3 till protokollet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 114 KFKS 2019/150 

Åtgärder vid olovliga brygganläggningar, Lövbergaviken 
Ansökan till Kronofogdemyndigheten om handräckning med begäran om verkställighet inom fastigheten 
Kummelnäs 1:43 alternativt stämningsansökan till tingsrätt 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska inleda rättsliga åtgärder i form 

av handräckning eller stämning i syfte att avlägsna olovliga brygganläggningar inom 
kommunens fastighet Kummelnäs 1:43. 

2. Under förutsättning att kommunstyrelsen beslutar enligt punkten 1 bemyndigas 
stadsjuristen eller den som denne sätter i sitt ställe att föra kommunens talan. 

 

Ärendet 
Kommunen har under flera års tid fört en dialog med en medborgare som har uppfört 
brygganläggningar i Lövbergaviken inom kommunens fastighet Kummelnäs 1:43. 
Bryggorna har kommit till kommunens kännedom genom anmälan. Kommunen har i två 
utredningar konstaterat att ingen rättighet att ha brygganläggningarna på kommunens mark 
finns. De olovliga brygganläggningarna hindrar kommunen att dels genomföra antagen 
detaljplan 357, som medger bryggor för intilliggande fastigheter, dels få intäkter i form av 
årlig arrendeavgift. 
 
Kommunstyrelsen beslutar därför att kommunen ska ansöka om handräckning hos 
Kronofogdemyndigheten, alternativt om stämning vid domstol, för att avlägsna dessa 
brygganläggningar. Beslutet gäller endast för anläggningar som inte är bygglovspliktiga och 
kräver rivningslov eftersom miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar om dessa. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 40 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 27 februari 2019 
Bilaga 1  Karta över olovliga brygganläggningar 
Bilaga 2  Servitutsutredning 2009 
Bilaga 3 Servitutsutredning 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 40 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska inleda rättsliga åtgärder i form 
av handräckning eller stämning i syfte att avlägsna olovliga brygganläggningar inom 
kommunens fastighet Kummelnäs 1:43. 

2. Under förutsättning att kommunstyrelsen beslutar enligt punkten 1 bemyndigas 
stadsjuristen eller den som denne sätter i sitt ställe att föra kommunens talan. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 115 KFKS 2019/171 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
lås- och larmtjänster 
 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av lås- och larmtjänster i enlighet med 
inköpsenhetens och enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 25 
februari 2019. 
 

Ärendet 
Nacka kommuns ramavtal för lås- och larmtjänster har gått ut och en ny upphandling 
måste genomföras. Syftet med upphandlingen är att teckna avtal med en utvald leverantör 
som kan tillhandahålla effektiva lösningar för lås- och larmsystem för kommunens lokaler 
samt utföra servicearbeten av felavhjälpande karaktär. Uppdraget är komplext eftersom 
många olika verksamheter med olika behov är beroende av dessa tjänster. För att 
säkerställa att rätt krav ställs blir behovs- och marknadsanalysen av stor vikt och kommer 
bland annat att genomföras genom dialog med aktuella och potentiella leverantörer. Det 
sammanlagda värdet av upphandlingen uppgår till 9,2 miljoner kronor under avtalstiden. 
Avtalet föreslås löpa på 2 år med möjlighet till förlängning 1+1 år. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 38 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten den 25 februari 
2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 38 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av lås- och larmtjänster i enlighet med 
inköpsenhetens och enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 25 
februari 2019. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Sidney 
Holm (MP) att ärendet kompletteras med krav på kollektivavtalsliknande villkor. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vänsterpartiet framhärdar i åsikten att när kommunen upphandlar eller auktoriserar 
företag så ska det ställas krav på i första hand kollektivavtal, ev kollektivavtalsliknande 
förhållanden för företagets anställda. Kollektivavtal är det bästa verktyget för att garantera 
att de anställda har goda arbetsvillkor. Därför vill vi att det även ställs som krav i 
kommunens upphandlingar.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 116 KFKS 2019/135 

Uppföljning av Nackas miljöprogram 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 
Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska i mål- 
och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 
 

Ärendet 
Nacka kommun antog under 2016 ett lokalt miljöprogram med indikatorer och målnivåer 
för att följa utvecklingen av kommunens miljömål. Av de sexton nationella miljömålen har 
Nacka kommun valt ut sex områden som är mest angelägna att förbättra för att kunna 
skapa attraktiva livsmiljöer vilket är ett av kommunens övergripande mål. 
 
Syftet med miljöuppföljningen är att genom beslutade indikatorer följa upp hur arbetet för 
att nå miljömålen fortlöper. Varje år följs målarbetet upp av kommunstyrelsen och 
redovisas i kommunens årsredovisning. För att arbetet ska kunna anpassas utefter de 
förutsättningar som finns i kommunen utvärderas miljömålen årligen och revideras vid 
behov. Samarbete mellan kommunens egna verksamheter, företag och invånare i Nacka är 
grunden till ett bra miljömålsarbete. 
 
Miljöarbetet i kommunen har under 2018 gått framåt. Miljömålen begränsad 
klimatpåverkan och frisk luft bedöms kunna nå de uppsatta målnivåerna. Miljömålen giftfri 
miljö, rent vatten, god bebyggd miljö och ett rikt växt- och djurliv kommer dock behövas 
prioriteras ytterligare för att nå de uppsatta målnivåerna. I bilagan till tjänsteskrivelsen, 
daterad den 1 februari 2019, redovisas uppföljningen av de lokala miljömålens indikatorer.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens miljöutskott den 19 februari 2019 § 3 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 1 februari 2019 
Bilaga 1.  Uppföljning av Nackas miljöprogram 2018. 
Bilaga 2.  Miljöprogram 2016–2030 (uppdaterad 2019) 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens miljöutskott den 19 februari 2019 § 3 
Kommunstyrelsens miljöutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska i mål- 
och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Karin Tejlstedt (KD), bifall till 
miljöutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med enlighet med Hans Peters yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp:  
”Under kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträdde framkom det att anledningen till 
att uppföljningen av indikatorerna inte kunnat genomföras fullt ut är att den moderatledda 
majoriteten inte budgeterat tillräckligt för det. Det är beklagligt hur ett arbete som är viktigt 
och som har haft en lång politisk process bakom sig inte kan genomföras fullt ut eftersom 
frågan har en så låg prioritering av Alliansen.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Det är väldigt viktigt att man tillför medel så att alla beslutade indikatorer kan utvärderas 
och följas på ett bra sätt.” 
 
Tomas Ottosson (V) lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Det skrivs i uppföljningen av Nackas miljöprogram angående målet -Begränsad 
klimatpåverkan att utsläppen av växthusgaser minskar från trafik, bebyggelse och industri. 
Siffrorna är från 2016 och det är efter det, år 2017 och 2018 som utsläppen från bla trafik 
ökat.  
Vänsterpartiet håller inte med om det positiva tonfallet i miljörapporten, för läget är mycket 
allvarligare. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Naturvårdsverket är tydliga med att Sveriges insatser för nå de nationella målen inte är 
tillräckliga. 
 -I motsats till de kraftfulla utsläppsminskningar som skulle behövas, visar senast 
tillgängliga statistik inte på att kurvan för de globala växthusgasutsläppen har börjat vända 
neråt. Preliminära uppgifter tyder på ökande koldioxidutsläpp under 2018.   
Miljökvalitetsmålet är inte uppnått och kommer inte kunna nås med befintliga och 
beslutade styrmedel och åtgärder Utvecklingen i miljön är negativ 
https://www.naturvardsverket.se/Documents/publikationer6400/978-91-620-6880-
6.pdf?pid=24457 
Vänsterpartiet vill att kompletterande information om det allt mer allvarliga läget för 
nackaborna också finns utrymme för i Miljöprogrammet.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 117 KFKS 2019/158 

Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till 
beskickningsmedlemmar från tredjeland 
Remisspromemoria U2019/00343/S 
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar bilagda förslag till yttrande gällande remisspromemoria 
U2019/00343/S ”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till beskickningsmedlemmar 
från tredjeland”.  
 

Ärende 
Regeringskansliet föreslår i en remisspromemoria att skollagen ska ändras så att även barn 
till beskickningsmedlemmar från länder utanför EU, EES och Schweiz ska ha rätt till 
avgiftsfri utbildning i förskoleklass. Nacka kommun är remissinstans för förslaget och ska 
därmed yttra sig över förslaget.  
 
Nacka kommun ställer sig bakom förslaget i och med att förskoleklassen är obligatorisk 
och att förslaget är i enlighet med barnkonventionens grundprinciper. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 29 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 21 februari 2019 § 14 
Förslag till yttrande över remisspromemoria U2019/00343/S 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten den 6 februari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 29 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen antar bilagda förslag till yttrande gällande remisspromemoria 
U2019/00343/S ”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till beskickningsmedlemmar 
från tredjeland”.  
Beslut i utbildningsnämnden den 21 februari 2019 § 14 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta bilagda förslag till yttrande 
gällande remisspromemoria U2019/00343/S ”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till 
beskickningsmedlemmar från tredjeland”. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
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§ 118 KFKS 2019/151 

Överenskommelse om omhändertagande av personer 
som avlider inom verksamheter där kommunen är 
sjukvårdshuvudman 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar Storsthlms (tidigare kommunförbundet Stockholms län) 
rekommendation om föreslagen överenskommelse om omhändertagande av personer som 
avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. 
 

Ärende 
Storsthlm rekommenderar kommunerna att anta en överenskommelse som avser 
kostnader, administrativa rutiner och ansvarsfördelning för transport och bårhusförvaring 
när en person avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. Det vill 
säga inom särskilt boende för äldre, dagverksamhet, bostad med särskilt service och daglig 
verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och bostad 
med särskild service enligt socialtjänstlagen. Nacka kommun arbetar redan idag i enlighet 
med föreslagen överenskommelse. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 30 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten den 4 mars 2019 
Bilaga 1 Överenskommelse om omhändertagande av avlidna mellan Stockholms läns 
landsting och kommunerna i Stockholms län. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från landstingsfullmäktige 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från socialnämnden den 19 februari 2019 § 12 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 20 februari 2019 § 7 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 30 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen antar Storsthlms (tidigare kommunförbundet Stockholms län) 
rekommendation om föreslagen överenskommelse om omhändertagande av personer som 
avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. 
 
Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 12 
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Socialnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta kommunförbundet Stockholms läns 
rekommendation om föreslagen överenskommelse om omhändertagande av personer som 
avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. 
Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 7 
Äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta kommunförbundet Stockholms läns 
rekommendation om föreslagen överenskommelse om omhändertagande av personer som 
avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 119 KFKS 2019/230 

Redovisning av fördelningen av huvudmannaansvaret 
enligt skollagen mellan utbildningsnämnden och 
kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar den lagrumsindelade redovisningen av hur skollagens 
huvudmannaansvar fördelar sig mellan utbildningsnämnden och kommunstyrelsen utifrån 
det av kommunfullmäktige antagna reglementena (”lagrumsnyckel”). 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har givit stadsledningskontoret i uppdrag ta fram en tabell över 
ansvarsfördelningen mellan kommunstyrelsen och utbildningsnämnden (KFKS 
2018/1181).  
 
I skollagen används begreppet ”huvudmän inom skolväsendet”: Begreppet innebär att 
kommunen är huvudman för kommunalt drivna skolor och att fristående skolor är sina 
egna huvudmän. Eftersom skollagens huvudmannabegrepp skiljer sig från hur Nacka 
generellt definierar vad som är en ”huvudman” har det gjorts en utredning som ska visa 
hur ansvaret som huvudman enligt skollagen fördelar sig mellan utbildningsnämnden som 
finansieringsansvarig nämnd och kommunstyrelsen som ansvarig för de kommunala 
skolorna.  
 
Till stöd för att i vardagen lätt se vem som ansvarar för vad, togs en så kallad 
lagrumsnyckel fram. I den står det vilken nämnd som är ansvarig för vilket lagrum i 
skollagen. Denna lagrumsnyckel har uppdaterats och reviderats utifrån de lagändringar som 
trätt i kraft sedan den togs fram.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 11 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik- och kanslienheten den 27 februari 2019  
Bilaga 1  Lagrumsnyckel 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 11 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 



 
92(93) 

 1 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Kommunstyrelsen noterar den lagrumsindelade redovisningen av hur skollagens 
huvudmannaansvar fördelar sig mellan utbildningsnämnden och kommunstyrelsen utifrån 
det av kommunfullmäktige antagna reglementena (”lagrumsnyckel”). 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med verksamhetsutskottets förslag 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp:  
”Socialdemokraterna anser att det finns problem i uppdelningen av huvudmannaansvaret 
mellan UBN och KS. UBN blir helt bortkopplad från kvalitetsanalyser som rör 
medarbetares välbefinnande i skolvärden tillika deras syn på kvaliteten i arbetet.  UBN 
borde ha en bättre möjlighet att påverka huvudmännen som arbetsgivare än vad den har 
idag för att säkerställa att Nacka uppfyller sitt mål som en attraktiv arbetsgivare.” 
 
- - - - - 
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§ 120 KFKS 2018/149 

Politikerinitiativ – Hållbar Stadshusrestaurang 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i politikerinitiativet då kommunen i upphandlingen av 
restaurangverksamheten i Nacka stadshus har beaktat hållbarhetsperspektivet vid 
framtagande av kraven. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat.  
 

Ärende 
Ramar och förutsättningar för upphandlingen av restaurangverksamheten i Nacka stadshus 
beslutades i Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018. I tjänsteskrivelsen framgick att 
restaurangen och cafét ska ha ett stort fokus på miljö och gröna måltider samt bidra till att 
kommunen når uppsatta miljömål vad gäller ekologisk mat och lägre klimatpåverkan. 
Förstudie och upphandlingsdokument togs fram med hjälp av en konsult från Attenda AB 
som är specialiserade på upphandling av restaurangverksamhet. Mot den bakgrunden 
bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
politikerinitiativet.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 41 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten och serviceenheten den 30 januari 2019 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 41 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i politikerinitiativet då kommunen i upphandlingen av 
restaurangverksamheten i Nacka stadshus har beaktat hållbarhetsperspektivet vid 
framtagande av kraven. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat.  
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag  
 



 
94(95) 

 1 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 121 KFKS 2018/811 

Inventering av platser för framtida idrottsanläggningar 
Politikerinitiativ den 27 augusti 2018 av Gunilla Grudevall – Steen (L) 

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller förslaget i politikerinitiativet och noterar att en inventering av 
platser för framtida idrottsanläggningar kommer att ske parallellt med fritidsnämndens 
arbete med aktualisering av kapacitetsutredningen för tillskapandet av nya 
idrottsanläggningar. 

Ärendet 
Gunilla Grudevall-Steen (L) föreslår i ett politikerinitiativ att en inventering av möjliga 
platser för alla former av idrottsanläggningar i hela kommunen genomförs. Anläggningar 
för idrotts- och fritidsverksamhet kräver oftast stora ytor. Det är därför viktigt att belysa 
behov av sådana anläggningar i ett tidigt skede. I Mål & Budget 2019-2021 har 
fritidsnämnden fått ett särskilt uppdrag att aktualisera den s.k. kapacitetsutredningen för 
tillskapandet av nya idrottsanläggningar och i samband med detta också redovisa hur 
planeringen för ersättningsanläggningar ser ut. Mot denna bakgrund föreslås att 
kommunstyrelsen bifaller politikerinitiativet och att inventering av platser för framtida 
idrottsanläggningar samordnas med framtagande av kapacitetsutredningen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 41 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 22 februari 2019 
Bilaga 1  Politikerinitiativ om inventering av platser för framtida idrottsanläggningar.  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 41 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen bifaller förslaget i politikerinitiativet och noterar att en inventering av 
platser för framtida idrottsanläggningar kommer att ske parallellt med fritidsnämndens 
arbete med aktualisering av kapacitetsutredningen för tillskapandet av nya 
idrottsanläggningar. 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Helena 
Westerling (S), Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V), Sidney Holm (MP), Esa-Pekka 
Örmä (SD) och Karin Teljstedt (KD) bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Steens yrkande. 
  

Protokollsanteckningar 
Se protokollsanteckningar i bilaga 4 till protokollet. 
 
- - - - - 
 
  



 
97(98) 

 1 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 122 KFKS 2019/231 

Ny placering av förskola i Lillängen 
Ordförandeinitiativ den 12 mars 2019 av Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avbryta planarbetet med detaljplanen för förskola i 
Lillängsskogen.  
 
 

Bakgrund 
2015 antog kommunstyrelsen ett detaljplaneprogram för Centrala Nacka. Där anges den 
övergripande och långsiktiga utvecklingen och strukturen för hur området runt Stadshuset, 
Forum, Värmdöleden och Järlahöjden ska utvecklas. Syftet är att skapa en levande och 
attraktiv stadskärna med många nya bostäder och arbetsplatser och trevliga utemiljöer.  
 
För att kunna möta behovet av förskolor till alla som flyttar in i de nya bostäderna planeras 
tolv nya förskolor i Centrala Nacka, varav en är tänkt att ligga i östra delen av 
Lillängsskogen, på en del av fastigheten Sicklaön 40:14. Sedan 2017 pågår arbete med att ta 
fram en detaljplan för förskola på just denna fastighet.  
 
Under planarbetet har det framkommit att Lillängsskogen fyller en mycket viktig funktion 
för närboende och förskolor och att det finns ett starkt stöd för att bevara skogen. Såväl 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden som stadsutvecklingsutskottet har efterfrågat alternativa 
lokaliseringar. Parallellt med planarbetet har planenheten därför studerat andra möjliga 
placeringar av förskolan.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 47 
Ordförandeinitiativ från Mats Gerdau (M) den 1 mars 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 47 
1. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog att kommunstyrelsen beslutar 

att avbryta planarbetet med detaljplanen för förskola i Lillängsskogen.  
2. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att ge planenheten och 

exploateringsenheten i uppdrag att återkomma med förslag till Start-PM för 
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förskola på Järlavägen i Lillängen, under förutsättning att kommunstyrelsen beslutar 
att avbryta planarbetet enligt beslutspunkt 1. 

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Se protokollsanteckningar i bilaga 5 till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 123 KFKS 2018/755 

Medborgarförslag om solpaneler på nya kommunala 
byggnader 
Medborgarförslag den 6 augusti 2018  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete med att montera 
solenergianläggningar på vissa kommunala byggnader. Medborgarförslaget föranleder ingen 
ytterligare utredning. 
 

Ärende 
Förslagsställaren föreslår att kommunen vid nybyggnation av till exempel skolbyggnader, 
simhallar och idrottsanläggningar utrustar dessa med solenergianläggningar.  
 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 28 januari 2019 behandlades motionen ”Plan 
för att utveckla solcellsanläggningar” (KFKS 2018/411). Innehållet i motionen och det 
inkomna medborgarförslaget berör i stort samma fråga. Kommunfullmäktige noterade att 
det redan pågår ett arbete med att montera solenergianläggningar på kommunens egna 
byggnader där det är ekonomiskt lönsamt ur ett livscykelperspektiv. Med bakgrund av den 
redan genomförda utredningen i ärendet samt att det redan pågår ett arbete med 
installationen av solenergianläggningar bedöms medborgarförslaget inte föranleda någon 
ytterligare utredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 43 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 februari 2019 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 43 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete med att montera 
solenergianläggningar på vissa kommunala byggnader. Medborgarförslaget föranleder ingen 
ytterligare utredning. 
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Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Sidney Holm 
(MP), bifall till förslaget i medborgarförslaget. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vänsterpartiet tycker att det är bra att kommunen arbetar med att sätta upp solceller på 
kommunala byggnader. Det finns all anledning att accelerera det arbetet. Den medborgare 
som ställt förslaget har dock större ambitioner än så, den handlar både om kommunala 
byggnader och om att ställa krav på och uppmuntra solcellsinstallationer även när 
byggföretag och enskilda bygger. Därför bedömer vi inte att svaret är tillräckligt, 
medborgarförslaget borde helt enkelt ha bifallits.”  
 
- - - - - 
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§ 124 KFKS 2018/1049 

Medborgarförslag gällande graffittivägg i Nacka 
Medborgarförslag den 31 oktober 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att frågan om graffittiväggar redan utretts av kommunen och 
finner därför inte att medborgarförslaget föranleder ytterligare utredning. 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat.  
 

Ärende 
I medborgarförslaget föreslås att kommunen tillhandahåller en eller flera graffittiväggar på 
olika platser kommunen. Som exempel på platser nämns; Storängen, Sickla (utanför SF-
bio) och Nacka Strand. Av förslaget framgår även vilka ordningsregler som kan gälla för 
vistelse vid graffittiväggen.  
 
Frågan om kommunala graffittiväggar har behandlats av kulturnämnden den 6 december 
2016 (KUN 2015/22-860) utifrån politikerinitiativet ”Lagliga graffittiplank i Nacka”. Inför 
beslut i kulturnämnden remitterades även förslaget till kommunens brottsförebyggande råd 
som bedömde att kommunen inte skulle anordna en graffittivägg med hänsyn till den 
skadegörelse som kan uppstå i samband med detta. Det brottsförebyggande rådet angav 
även att det finns forskningsresultat och egna erfarenheter från kommunen som visar att 
medborgarna inte upplever en miljö där det finns klotter som trygg och säker. Klotter ökar 
i närheten av lagliga väggar.  
 
Utifrån att förslaget om graffittivägg utretts utförligt inom kommunen bedöms 
medborgarförslaget inte föranleda ytterligare utredning i ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 44 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret 8 februari 2019  
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 44 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen noterar att frågan om graffittiväggar redan utretts av kommunen och 
finner därför inte att medborgarförslaget föranleder ytterligare utredning. 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat.  
 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Esa-Pekka Örmä (SD), bifall till 
arbetsutskottets förslag  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till förslaget i medborgarförslaget. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vänsterpartiet tycker det är ett utmärkt medborgarinitiativ att upplåta väggar åt skapande. 
När skoluppgifter ger upphov till initiativ att påverka sitt samhälle ska vi ägna det extra 
uppmärksamhet. Att alliansen inte stödjer förslaget har flera orsaker. 
Men först måste den felaktiga grund som tjänsteskrivelsen bygger på klarläggas.  
Båda tjänsteskrivelser som Kulturenheten tog fram åt Kulturnämnden 2016 
rekommenderade bifall till öppna väggar. De förslog en välbalanserad lösning med 
bokningsbara väggar i anslutning till kulturhus. Alliansen återremitterade ärendet för 
yttrande hos Nackas lokala Brottsförebyggande råd, då Moderatstyrt, som hänvisade till 
Tryggare Sveriges rapport. Och Alliansen röstade nej. 
Nationella myndigheten BRÅ förkastade Tryggare Sveriges undersökning som ett 
ovetenskapligt tyckande från en handfull personer. När BRÅ 2016 tog fram sin slutrapport 
om lagliga platser för graffiti påvisar de att det INTE finns samband mellan öppna väggar 
och ökad skadegörelse. Den här rapporten har Nacka kommun inte vägt in i något beslut 
hittills. 
I höst genomförs muralmålningsfestivalen Wall Street, som näringslivet genom 
Partnerskapet Konsten att skapa stad beställt av kommunen. Festivalens mål är att öka 
fastigheternas värde. I det regelverk (”DNA-kod”) som kommunen satt upp för att styra 
innehållet i festivalen finns demokratiska problem. Gatukonstens subkulturella historia ska 
undertryckas, istället finns ett vokabulär som på många sätt liknar totalitära staters. Inför 
Wall Street föreslås ingen möjlighet till eget skapande. 
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Låt istället Nackaborna, unga som gamla, få uttrycka sig. Precis som den unga medborgaren 
bakom förslaget skriver kan det skapa ett starkare samhälle. Sluta hänvisa till gamla 
inaktuella rapporter och läs vad BRÅ, myndigheten, skriver. Och framförallt, se till att hålla 
en armlängds avstånd till konsten.” 
 
- - - - - 
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§ 125 KFKS 2018/1120 

Medborgarförslag om simhallar i Nacka 
Medborgarförslag den 21 november 2018  

Beslut 
Kommunstyrelsen konstaterar att det pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget föranleder därmed ingen ytterligare utredning.  
 

Ärende 
Förslagsställaren föreslår att kommunen bygger en större simhall där både möjlighet för 
träningsverksamhet, övrig simning och lek ska finnas. 
 
I dagsläget finns två simhallar i Nacka; Nacka simhall samt Näckenbadet i Saltsjöbaden. 
Det pågår ett projekt för att bygga en ny simhall där befintliga Näckenbadet är beläget. 
Även Nacka simhall kommer att få en ny byggnad framöver och då även en 
kapacitetsökning. Vidare planeras det för en helt ny simhall i Myrsjöområdet i Orminge. 
Sammantaget kommer kapaciteten för simhallar att öka inom kommunen vilket är mycket 
positivt för både de som simtränar och för enskilda, vuxna som barn. Mot bakgrund av att 
kommunen redan i dagsläget arbetar för att höja kapaciteten av simhallar så bedöms 
intentionerna bakom medborgarförslaget redan var uppfyllda varför förslaget inte 
föranleder ytterligare utredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 45 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 februari 2019  
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 45 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen konstaterar att det pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget föranleder därmed ingen ytterligare utredning.  
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Sidney Holm 
(MP) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget i medborgarförslaget. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vänsterpartiet skulle önska att vi hade fler simhallar än de vi har och den planerade i 
Orminge. Vi tycker att det också behövas fler av den karaktären som förslagsställaren 
beskriver.” 
 
- - - - - 
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§ 126 KFKS 2018/1163 

Medborgarförslag om Synskadades rättigheter 
Medborgarförslag den 21 november 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget såtillvida att stadsledningskontoret ges i 
uppdrag att se över på vilket sätt allmänheten kan ges information om att det är tillåtet att 
medföra ledar- eller assistanshundar i kommuns lokaler.  
 

Ärende 
Förslagsställaren anser att det bör förtydligas att personer som använder ledarhund eller 
assistanshund får vara i kommunala lokaler. Det är redan idag tillåtet att medföra ledar- 
eller assistanshundar i kommuns lokaler men det behövs ett förtydligande genom någon 
slags dekal eller skyltning.  
 
Det är angeläget att allmänheten ges information om att det är det är tillåtet att medföra 
ledar- eller assistanshundar i kommuns lokaler och i ärendet beslutas att 
stadsledningskontoret får i uppdrag att se över vilket sätt detta kan förtydligas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 46 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 februari 2019  
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 46 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget såtillvida att stadsledningskontoret ges i 
uppdrag att se över på vilket sätt allmänheten kan ges information om att det är tillåtet att 
medföra ledar- eller assistanshundar i kommuns lokaler.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - -  
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§ 127 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 

Ny muralmålning på Nacka vattentorn   KFKS 2019/334 
Politikerinitiativ den 1 april 2019 av Hans Peters (C) med förslag att inom ramen för 
Konsten att skapa stad och den planerade muralmålningsfestivalen pröva om Nacka 
vattentorn i Jarlaberg skulle kunna vara ett lämpligt objekt för en eller flera nya 
muralmålningar 
 

Övrig fråga om medborgarförslag om att göra Lillängsskogen till 
naturreservat 
Khashayar Farmanbar (S) frågade om när ett medborgarförslag om att göra Lillängsskogen 
till naturreservat kommer upp till handläggning i. Svaret var att det skull hanteras utskottet i 
april och därefter i kommunstyrelsen.  
 
- - - - - 
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§ 128 KFKS 2018/1060 

Markanvisning av fastigheten Orminge 60:1, 
Kraftledningsstråket, anbudsområde 1 Pylonen 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen anvisar mark för bostäder med fri upplåtelseform inom del av 
fastigheten Orminge 60:1, anbudsområde 1 Pylonen till Byggnadsfirman Viktor 
Hansson AB, org.nr. 556193-2905, genom tecknande av markanvisningsavtal i 
huvudsak i enlighet med bilaga 3. 

 
2. Om vinnande anbudsgivare ej fullföljer markanvisningen ges kommunalstyrelsens 

ordförande delegation att utse vinnare enligt den rangordning som framgår under 
rubrik tilldelning i exploateringsenhetens tjänsteskrivelse, samt teckna erforderliga 
markanvisningsavtal i huvudsak i enlighet med bilaga 3. 

 
Beslutet justerades omedelbart.  

Ärendet 
Kommunen anordnade under december 2018 till februari 2019 en markanvisningstävling 
för bostadsbebyggelse i två områden inom Kraftledningsstråket i Orminge. Anbudsområde 
1, Pylonen, som anvisas för bostäder i fri upplåtelseform omfattar cirka 13 500 kvm 
bostäder. Kommunen har för avsikt att avyttra berörda områden efter det att detaljplan, 
markgenomförandeavtal, samt fastighetsbildning vunnit laga kraft. Anbudsgivarna har i 
huvudsak tävlat utifrån högsta pris per ljus BTA (bruttoarea) bostad. 
 
För anbudsområde 1 har det inkommit 6 anbud där Byggnadsfirman Viktor Hansson AB 
har lämnat det högsta anbudet och föreslås tilldelas markanvisningen. Bolaget ska efter att 
fastighetsbildningsbeslut vunnit laga kraft erlägga en köpeskilling om 9 100 kr per ljus BTA 
bostad. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenhet Nacka den 29 mars 2019 
Bilaga 1  Öppningsprotokoll  
Bilaga 2.  Utvärderingsmall  
Bilaga 3.  Förslag till Markanvisningsavtal – anbudsområde 1 Pylonen inkl. bilagor 
Bilaga 4.  Föreslagen vinnares anbud inklusive bilagor, exklusive årsredovisning 
Bilaga 5  Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 36 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 36 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med exploateringsenheten Nackas förslag. 
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”När det ska byggas på mark som kommunen äger finns det stora möjligheter att påverka 
vad som ska byggas. Miljöpartiet vill att detta ska utnyttjas för att nå de hållbarhetsmål 
kommunen antagit. För att uppfylla kommunens lokala miljömål och bidra till att nå det 
övergripande globala klimatmålet behövs att alla bidrar. 
 
Genom att vid markanvisning förorda massivträ som byggmaterial skulle vi som kommun 
aktivt bidra till och vara en del av lösningen på klimatutmaningen. Den svenska skogen är 
en kolsänka eftersom den suger upp mer koldioxid från atmosfären än den släpper ut. Om 
man använder trä till byggnader binds koldioxid i husen samtidigt som nyplanterade träd 
binder ännu mer koldioxid när de växer upp.  
 
En större variation i bostadsutbudet än i dagens Nacka är en viktig komponent i byggandet 
av ett hållbart samhälle. Det är många som varken kan eller vill köpa sin bostad och bygger 
vi för få hyresrätter skapar vi ett mer segregerat, mer otryggt samhälle med alla nackdelar 
det för med sig. Genom att förorda att minst hälften av alla lägenheter i flerbostadshus som 
byggs på kommunal mark ska vara hyresrätter, bidrar vi till kommunens mål om att en 
tredjedel av alla nya bostäder i Nacka ska vara hyresrätter.” 
 
- - - - - 
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§ 129 KFKS 2018/1060 

Markanvisning av fastigheten Orminge 60:1, 
Kraftledningsstråket, anbudsområde 2 Amperen 
 

Beslut 
 

1. Kommunstyrelsen anvisar mark för bostäder med fri upplåtelseform inom del av 
fastigheten Orminge 60:1, anbudsområde 2 Amperen till Mjöbäcks Entreprenad 
AB, org. nr 556135-1254, under förutsättning att finansiellt stöd erhålls i enlighet 
med anbudet, bilaga 5, genom tecknande av markanvisningsavtal i huvudsak i 
enlighet med bilaga 4. 

2. Om vinnande anbudsgivare ej fullföljer markanvisningen ges kommunstyrelsens 
ordförande delegation att utse vinnare enligt exploateringsenhetens 
tilldelningsordningslista, samt teckna erforderliga markanvisningsavtal, i huvudsak i 
enlighet med bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 29 mars 2019. 

3. Beslutet justeras omedelbart.  
 

Ärendet 
Kommunen anordnade under december 2018 till februari 2019 en markanvisningstävling 
för bostadsbebyggelse i två områden inom Kraftledningsstråket i Orminge. Anbudsområde 
2, Amperen, anvisas för bostäder i fri upplåtelseform i radhus. Kommunen har för avsikt 
att avyttra berörda områden efter det att detaljplan, markgenomförandeavtal, samt 
fastighetsbildning vunnit laga kraft. Anbudsgivarna har i huvudsak tävlat utifrån totalt pris 
för bostäder. 
 
För anbudsområde 2, Amperen, har det inkommit 9 anbud där Mjöbäcks Entreprenad AB 
föreslås tilldelas markanvisningen. Mjöbäcks Entreprenad AB föreslås tilldelas 
markanvisningen då de tillsammans med Västkuststugan AB erbjudit högst pris i en 
sammanvägd bedömning, påvisat god ekonomisk kapacitet samt lämnat in ett anbud som 
bedömts uppfylla anbudsförutsättningarna. Anvisningen sker under förutsättning att 
finansiellt stöd erhålls i enlighet med anbudet. Bolaget ska efter att fastighetsbildningsbeslut 
vunnit laga kraft erlägga en köpeskilling om 8 000 kr per ljus BTA bostad. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenhet Nacka den 29 mars 2019 
Bilaga 1.  Öppningsprotokoll  
Bilaga 2.  Komplettering och förtydliganden av anbud  
Bilaga 3.  Utvärderingsmall  
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Bilaga 4.  Förslag till Markanvisningsavtal – anbudsområde 2, inkl. bilagor 
Bilaga 5.  Föreslagen vinnares anbud med bilagor, exklusive årsredovisning. 
Bilaga 6  Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 12 mars 2019 § 35 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019 § 35 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med exploateringsenheten Nackas förslag. 
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 
- - - - - 
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§ 130 KFKS 2018/908 

Tilldelningsbeslut i upphandling av livsmedel för 
varugruppen huvudleverantör 
 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av livsmedel för varugruppen 
Huvudleverantör till Menigo Foodservice AB med organisationsnummer 556044-4647. 
 
Beslutet justeras omedelbart.   

Ärendet 
I kommunens annonserade upphandling av livsmedel för varugruppen huvudleverantör har 
tre anbud inkommit. Varugruppen huvudleverantör innefattar torrvaror, djupfryst och 
färskvaror. I upphandlingen ställdes krav på 50 procent ekologiska varor, djurskyddskrav i 
nivå med svensk djurskyddslagstiftning, sociala krav såsom Fairtrade samt krav på 
arbetsrättsliga villkor enligt ILO:s kärnkonventioner. Efter genomförd utvärdering har 
samtliga anbudsgivare blivit kvalificerade och Menigo Foodservice AB har det ekonomiskt 
mest fördelaktiga anbudet utifrån tilldelningsgrunden pris och kommer tilldelas avtal. 
Upphandlingen bidrar till en besparing på cirka 13,5 miljoner kronor under 
kontraktsperioden jämfört med nuvarande priser samtidigt som kvaliteten och andelen 
ekologiska livsmedel höjts betydligt.   
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och inköpsenheten den 20 mars 2019 
Bilaga 1 Utvärderingsprotokoll 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 17 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 17 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen rörande 
utvärderingsprocessen i upphandlingen av livsmedel gällande varugruppen 
huvudleverantör. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Välfärd skolas och inköpsenhetens förslag. 
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Beslutet justerades omedelbart.  
 
- - - - - 
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§ 131 KFKS 2018/908 

Tilldelningsbeslut i upphandling av livsmedel för 
varugruppen stora mejeri 
 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av livsmedel för varugruppen 
stora mejeri till Arla Foods AB med organisationsnummer 556579-4400. 
 
Beslutet justeras omedelbart.   

Ärendet 
I kommunens annonserade upphandling av livsmedel för varugruppen stora mejeri har två 
anbud inkommit. I upphandlingen ställdes krav på 50 procent ekologiska varor, 
djurskyddskrav i nivå med svensk djurskyddslagstiftning, sociala krav såsom Fairtrade samt 
krav på arbetsrättsliga villkor enligt ILO:s kärnkonventioner. Efter genomförd utvärdering 
har samtliga anbudsgivare blivit kvalificerade och Arla Foods AB har det ekonomiskt mest 
fördelaktiga anbudet utifrån tilldelningsgrunden pris och kommer tilldelas avtal. 
Upphandlingen bidrar till en besparing på cirka 13,5 miljoner kronor under 
kontraktsperioden jämfört med nuvarande priser samtidigt som kvaliteten och andelen 
ekologiska livsmedel höjts betydligt.   
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och inköpsenheten den 20 mars 2019 
Bilaga 1 Utvärderingsprotokoll 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 18 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 18 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen rörande 
utvärderingsprocessen i upphandlingen av livsmedel gällande varugruppen mejeri. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Välfärd skolas och inköpsenhetens förslag. 
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 
- - - - -  
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§ 132 KFKS 2018/908 

Tilldelningsbeslut i upphandling av livsmedel för 
varugruppen färsk fisk 
 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av livsmedel för varugruppen 
färsk fisk till Bröderna Hansson i Göteborg Export AB med organisationsnummer 556027-
2238. 
 
Beslutet justeras omedelbart.   

Ärendet 
I kommunens annonserade upphandling av livsmedel för varugruppen färsk fisk har tre 
anbud inkommit. I upphandlingen ställdes krav på 50 procent ekologiska varor, 
djurskyddskrav i nivå med svensk djurskyddslagstiftning, sociala krav såsom Fairtrade samt 
krav på arbetsrättsliga villkor enligt ILO:s kärnkonventioner. Efter genomförd utvärdering 
har samtliga anbudsgivare blivit kvalificerade och Bröderna Hansson i Göteborg Export 
AB har det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet utifrån tilldelningsgrunden pris och 
kommer tilldelas avtal. Upphandlingen bidrar till en besparing på cirka 13,5 miljoner kronor 
under kontraktsperioden jämfört med nuvarande priser samtidigt som kvaliteten och 
andelen ekologiska livsmedel höjts betydligt.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och inköpsenheten den 20 mars 2019 
Bilaga 1 Utvärderingsprotokoll 
Bilaga 2  Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 19 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 19 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen rörande 
utvärderingsprocessen i upphandlingen av livsmedel gällande varugruppen färsk fisk. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Välfärd skolas och inköpsenhetens förslag. 
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 
- - - - -  
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§ 133 KFKS 2018/908 

Tilldelningsbeslut i upphandling av livsmedel för 
varugruppen skafferi 
 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av livsmedel för varugruppen 
skafferi till Mathem i Sverige AB med organisationsnummer 556775-7264. 
 
Beslutet justeras omedelbart.   

Ärendet 
I kommunens annonserade upphandling av livsmedel för varugruppen skafferi har ett 
anbud inkommit. I upphandlingen ställdes krav på 50 procent ekologiska varor, 
djurskyddskrav i nivå med svensk djurskyddslagstiftning, sociala krav såsom Fairtrade samt 
krav på arbetsrättsliga villkor enligt ILO:s kärnkonventioner. Efter genomförd utvärdering 
har samtliga anbudsgivare blivit kvalificerade och Mathem i Sverige AB har det ekonomiskt 
mest fördelaktiga anbudet utifrån tilldelningsgrunden pris och kommer tilldelas avtal. 
Upphandlingen bidrar till en besparing på cirka 13,5 miljoner kronor under 
kontraktsperioden jämfört med nuvarande priser samtidigt som kvaliteten och andelen 
ekologiska livsmedel höjts betydligt.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och inköpsenheten den 20 mars 2019 
Bilaga 1 Utvärderingsprotokoll 
Bialag 2 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 20 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 20 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen rörande 
utvärderingsprocessen i upphandlingen av livsmedel gällande varugruppen skafferi. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Välfärd skolas och inköpsenhetens förslag. 
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 
- - - - -  
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§ 134 KFKS 2018/916 

Tilldelningsbeslut i upphandling av 
restaurangverksamhet i Nacka stadshus 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av restaurangverksamheten i 
Nacka stadshus till leverantör Stockholm Spis AB med organisationsnummer 556326-7623. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
I kommunens annonserade upphandling av restaurangverksamheten i Nacka stadshus har 
sex (6) anbud inkommit. Upphandlingen omfattar nedan områden: 

 drift av restaurangen och cafét, 
 kaffeservering i restaurangen, 
 möjlighet att köpa in fruktlådor till stadshusets medarbetare, 
 intern catering till möten och konferenser i stadshuset, 
 städning och diskning, inklusive mikrovågsugnspentry, bord etc. för matlådegäster 

 
I upphandlingen ställdes krav på att minst 30% av råvarorna som köps in ska vara 
ekologiska samt att måltiderna i restaurangen och utbudet i cafét och den interna cateringen 
ska vara modernt, fräscht och ha fokus på hållbarhet.  
 
Nacka kommun har antagit det anbud som hade högst utvärderingspoäng (se bilaga till 
tjänsteskrivelsen – upphandlingsrapport) och därmed det mest ekonomiskt fördelaktiga 
anbudet. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från kundserviceenheten och inköpsenheten den 20 mars 2019 
Utvärderingsprotokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 33 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 mars 2019 § 33 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade information rörande utvärderingsprocessen i 
upphandlingen av ramavtal för restaurangverksamhet i Nacka stadshus. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med kundserviceenhetens och inköpsenhetens 
förslag. 
 
Beslutet justerades omedelbart.  
 
- - - - - 
 
 


